
PROTOKÓŁ Nr 17/2016

z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa

i  Rozwoju  Gospodarczego  i  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  odbytego  w  dniu  w
08 lutego 2016r.  w sali  posiedzeń  Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczę to godz. 150 0  -  zakończono godz.  17 1 5 .

                  Przewodniczyła:  Pani Jadwiga Dymkowska – Przewodnicząca  Komisji

                  Kultury Oświaty i Zdrowia Rady Gminy

Obecni:  członkowie Komisji  w/g załączonej  l isty obecności .

(l i sta obecności  w załączeniu – zał .  Nr 1).

Nieobecny:  radny Adam Butrymowicz .

Ponadto w posiedzeniu udział  wzię l i :

   1.  Henryk  Kacprzyk  - Wójt  Gminy

   2.  Waldemar Szydlik  – Sekretarz  Gminy

   3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Ad pkt 1 i  2.  Przewodnicząca  Komisji  Kultury Oświaty  i  Zdrowia Rady Gminy
–  Pani  Jadwiga  Dymkowska  dokonała  otwarcia  posiedzenia  Komisji .  Stwierdziła

prawomocność  obrad oraz przedstawiła projekt  porządku obrad.

Porządek  posiedzenia  Komisji  został  przyję ty  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami

za,  przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego

wyszczególnienia:

1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.

2.  Przyjęcie porządku obrad.

3.  Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia  Komisji .

4 .  Informacja w sprawie realizacji  inwestycj i  wykonywanych  w 2015 roku i

    planowanych do wykonania w 2016 roku.

5.  Ocena realizacji  zadania w zakresie zaopatrzenia ludności  w wodę  oraz

    odprowadzania ścieków:

    a)  informacja  o działaniach  zmierzających  do uporządkowania gospodarki

       wodno-ściekowej  oraz stanie wodociągów i  kanalizacji ,

    b)  informacja  o planach budowy,  rozbudowy i  modernizacji  sieci .

6 .  Sprawozdanie z wysokości  średnich wynagrodzeń  nauczycieli  na

    poszczególnych  stopniach awansu zawodowego za rok 2015.

7.  Informacja nt .  wydatków na promocję  gminy w 2015 roku. Analiza ich

    zasadności .

8 .  Ocena ściągalności  podatków w 2015 roku.

9.  Ocena ofert  GOK i biblioteki  na rok 2016.

10. Zaopiniowanie projektów uchwał  na najbliższą  sesję  Rady Gminy:

    a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na

        lata  2016 – 2026;

    b)  w sprawie  zmian budżetu Gminy Grunwald na 2016 rok;

    c)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych  w 

        t rybie  przetargowym;

    d)  w sprawie  zatwierdzenia taryf  za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  oraz

        zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie  Gminy Grunwald.

11. Wolne wnioski  i  zapytania.
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12. Zamknięcie  obrad.

Ad pkt 3.  Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji  został  przyję ty  jednogłośnie

           bez odczytywania.

Ad  pkt  4.  Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  są  dwie  różne  informacje.  Ta

dotycząca  roku  2015  to  są  inwestycje  wykonane  a  ta  2016,  w  zasadzie  wszyscy

mamy co  jes t  planowane.  Jes t  to  w załączniku nr  3  do budżetu gminy na rok 2016,

ale omówimy i  ten pierwszy dokument i  ten drugi.  

Wykaz  inwestycji  wykonanych  w budżecie 2015 roku:

-  budowa przyłącza wodociągowego do budynku nr  72 w Stębarku,

-  modernizacja hydroforni  w Łodwigowie,

-  zakup pompy do hydroforni  Grunwald,

-  zakup pompy do hydroforni  Gierzwałd,

-  budowa mostu na rzece Marózka,

-  modernizacja zjazdu drogi  w miejscowości  Gierzwałd,

-  modernizacja drogi  w miejscowości  Stębark,

-  wykonanie dokumentacj i  projektowej  budowy drogi  w Korsztynie,

-  budowa chodnika w miejscowości  Rychnowo,

-  budowa chodnika w miejscowości  Marcinkowo,

-  projekt  budowy świetl icy w Mielnie,

-  budowa mieszkań  socjalnych  w Dylewie,

-  budowa placu zabaw w Rychnowie,

-  budowa placu zabaw w Kiersztanówku,

-  budowa placu zabaw w Stębarku,

-  zakup motopompy dla OSP Gierzwałd,

-  modernizacja strażnicy OSP Gierzwałd,

-  modernizacja strażnicy OSP Frygnowo,

-  projekt  budowy altany wielofunkcyjnej  przy SP w Szczepankowie,  

-  zakup zmywarko-wyparzarki  do SP Szczepankowo,

-  przebudowa pomieszczeń  szkolnych  w SP Mielno na przedszkole,

-  zakup zestawu interaktywnego  dla SP we Frygnowie,

-  budowa placów zabaw przy szkołach podstawowych  w miejscowościach:

  Szczepankowo, Gierzwałd,  Frygnowo,  Mielno,

-  zakup pompy i szafy sterującej  do przepompowni w Dylewie,

-  zakup pompy ściekowej  do oczyszczalni  Zybułtowo,

-  budowa kanal izacj i  sanitarnej  w miejscowościach;  Kitnowo, Szczepankowo,

  Dylewo i  Glądy,

-  wykonanie rozbudowy oświet lenia ulicznego w miejscowości  Glądy,

-  budowa obiektu sportowego w miejscowości  Gierzwałd,  to co zapłacil iśmy za

  „Orlika”.

Przy  budowie  chodnika  w  Marcinkowie  należy  doliczyć  400  tys .  zł  na  wartość
materiałów,  które  zostały  przekazane  przez  Zarząd  Dróg  Wojewódzkich.  Uważam,

że  to  jest  piękny  wynik,  bo  razem  wszystkie  inwestycje  podsumowując,  warte  są
5369268,95 zł .  5  mln 400 tys.  zł  zostało  w 2015 roku przeznaczone na inwestycje.

Myś lę ,  że  to  jest  oprócz  czasu,  kiedy  budowaliśmy  oczyszczalnię  ścieków  w

Zybułtowie jest  to jeden z najlepszych  wyników. 

Uwag nie zgłoszono.

2



Jeżeli  chodzi  o  informacje  na  temat  inwestycj i  do  wykonania  w  2016  roku  jest  to

załącznik  nr  3  do uchwały Rady Gminy z  dnia  16  grudnia  2015 roku.  On obejmuje

wszystkie  inwestycje,  które mamy zamiar zrealizować  w 2016 roku:

-  budowa stacji  podnoszenia ciśnienia wody w Dylewie,

-  wykonanie przyłączy wodno-kanalizacyjnych  w miejscowości  Mielno i Tymawa,

-  zakup komina do kotłowni w Gierzwałdzie,

-  wykonanie projektu przebudowy drogi  w Kiersztanowie,

-  wykonanie projektu budowy chodnika w Zybułtowie,

-  budowa chodnika w miejscowości  Stębark (od ronda do gimnazjum)

- budowa chodnika w miejscowości  Frygnowo,

-  budowa chodnika w miejscowości  Gierzwałd,

-  zakup progów zwalniających  na drogę  w Dylewie,

-  budowa placu zabaw w miejscowości  Tymawa i  Omin,

-  budowa placu zabaw w miejscowości  Korsztyn,

-  wykonanie projektów na budowę  świetl icy wiejskiej ,  oświetlenia ulicznego oraz

  budowy chodnika w miejscowości  Szczepankowo,

-  wykonanie projektu i  budowa wiaty w miejscowości  Zapieka,

-  zakup kosiarki  dla Dylewa,

-  modernizacja strażnicy OSP w Gierzwałdzie,

-  przebudowa placu przy SP w Szczepankowie,

-  przebudowa placu przy SP we Frygnowie,

-  zakup sprzę tu  komputerowego do pracowni  w SP Szczepankowo,

-  zakup tablicy interaktywnej  do SP Szczepankowo,

-  zakup sprzę tu  komputerowego do pracowni  w SP Frygnowo,

-  zakup pieca c.o.  do SP Frygnowo,

-  zakup pieca c.o.  do gimnazjum w Stębarku,

-  wykonanie dokumentacj i  projektowej  kanalizacj i  wsi  Grunwald,

-  wykonanie dokumentacj i  projektowej  kanalizacj i  wsi  Stębark,

-  wykonanie oświetlenia ulicznego w miejscowości  Zybułtowo,

-  wykonanie oświetlenia ulicznego wraz z projektem w miejscowości  Stębark,

-  zagospodarowanie  terenu boiska sportowego w miejscowości  Dylewo,

-  budowa boiska sportowego w miejscowości  Kiersztanowo.

Do  tego  należałoby  jeszcze  dodać  wykonanie  projektu  budowy  drogi  z

miejscowości  Szczepankowo  do  miejscowości  Domkowo.  Net to  to  będzie

kosztowało  około  39  tys.  zł,  bo  już  k ilka  ofert  spłynę ło ,  plus  vat .  To  są  te

inwestycje,  które  planujemy  wykonać  w  2016  roku.  To  jest  umieszczone  w

budżecie  i  myś lę ,  że  to  jest  bardzo  realne  do  wykonania.  Jeżeli  pogoda  pozwoli ,

zaczniemy te zadania inwestycyjne  realizować .  

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  w  uchwale  jest  budowa  drogi  gminnej

Domkowo – Szczepankowo na kwotę  40 tys .  zł .

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  Pan  ma  załącznik  do  uchwały  dzisiejszej

a wójt  czytał  z grudnia.  

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jak  mówiliśmy  na  ostatniej  ses ji ,  odpowiednio

do  wzrostu  cen  spraw  projektowych  wynikających  z  przeznaczenia  funduszy

sołeckich  na  rzecz  gminy,  na  rzecz  ogłoszenia  przetargów  na  wykonanie

dokumentacji ,  t rzeba  będzie  do  tych  kosztów  dodać  t rochę  kasy.  Przy  projektach

uchwał  Pani Skarbnik to  szczegółowo przedstawi .  

Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – mówiliśmy o tej  lampie na Wróblach.
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  będzie  z  wydatków  bieżących.  Mówiliśmy  o

lampie  hybrydowej ,  ale  ona  nie  sprawdza  się .  Bardziej  efektywne  dla  nas  jes t

ogniwo fotowolkaniczne. Ta lampa będzie kosztowała około 7 tys .  zł .  

Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  -  w  Glądach  lampa  na  zakręcie  została

staranowana.  Sprawca pokryje  koszty?

Sekretarz  – Pan Waldemar Szydlik – zgłosil iśmy na policję  i  policja  ma ustal ić
sprawcę .  Policja prowadzi postępowanie.  Będzie to z  ubezpieczenia tego sprawcy.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  gmina  jes t  ubezpieczona  od  takich  zdarzeń .  To

już  będzie kwestia  firmy ubezpieczeniowej  sprawcy.  Jest  podane na policję .

Innych  uwag nie zgłoszono.

Ad pkt  5.  Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  też  jest  temat  bardzo  obszerny.  W

dalszej  części  będziemy  rozmawiali  na  temat  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe

zaopatrzenie w wodę  i  zbiorowe odprowadzanie ścieków.  Ja w tej  pierwszej  części

informacji  chcę  Państwa  poinformować  o  stanie  wodociągów,  stacji  uzdatniania

wody i  kanalizacji  na terenie  gminy.

1.  SUW Gierzwałd – konieczna wymiana dwóch odżelaziaczy (koszt  30 tys.  zł

    netto) i  z łóż  oraz  aeratora.  Zużyte  są  prawie w 95%. Pozostałe  urządzenia są  to

    urządzenia popegerowskie.  Mają  około 45 lat .  Ten budynek  jest  w dobrym

    stanie,  ale jeżeli  chodzi o urządzenia do uzdatniania wody trzeba wymienić .  

    Jest  to uję te w WPI.  Jes t  to najs tarsza sieć .  

    Sieć  w Gierzwałdzie – w starej  części  występuje azbest .  Brak częściowej

    inwentaryzacji .  Nie mamy dokumentacji .  W momencie rozpadu gospodars tw

    rolnych  dokumentacje  poprzepadały.  W tej  chwil i  działamy po omacku. Tam

    gdzie się  pojawi awaria usuwamy.  Nieraz pojawia się  w bardzo dziwnych

    miejscach gdzie nie spodziewal iśmy się  w ogóle,  że tam istnieje sieć .  Podobna

    sytuacja  była  w Zybułtowie gdzie nikt  nie wiedział ,  że tam sieć  istnieje.

    Rzeczywiście  była  sieć ,  bo kiedyś  budynek jakiś  tam stał .

    Sieć  w Szczepankowie  – też  brak inwentaryzacj i  wodociągu za szkołą  i  w tej

    części  występuje azbest .

    Sieć  w Dylewie  – brak częściowej  inwentaryzacji ,  wodociąg około 50-letni .

    Sieć  w Gierzwałdzie też  ma około 50 lat .  

2 .  SUW Grunwald jest  w stosunkowo dobrym stanie.  Remontowana była około 10

    lat  temu.  W 70% złoża są  wyeksploatowane.  Te żwiry które znajdują  s ię  w

    odżelaziaczach,  to jest  kwestia zakupu i  wymiany.  Nie są  to aż  tak drogie

    przedsięwzięcia.  

    Sieć  wodociągowa Grunwald obejmuje wsie:  Grunwald,  Frygnowo,

    Marcinkowo,  Łącko,  Stębark,  Dąbrowa,  Zybułtowo,  Mielno,  Omin,  Tymawa,

    Ulnowo, Góry Lubiańskie oraz Pola Grunwaldzkie.  W Zybuł towie  brak

    częściowej  inwentaryzacji .  Wodociąg około 40-letni .  Występuje  azbest .  W

    Mielnie również  40-letni  wodociąg.  Też  występuje azbest .

3 .  SUW Kiersztanowo tam jest  zbyt  mały zbiornik hydroforowy.  Jest  1,5  m3

     musimy nabyć  4,5  m 3 .  Pozwoli  to  na podniesienie ciśnienia w sieci ,  wtedy

    mniejsze zużycie  pomp. Rzadziej  się  włączają .  Obejmuje wsie Kiersztanowo,

    Rychnowo,  Kiersztanówko i Wróble.  Sieć  w Kiersz tanowie jest  to wodociąg

    około 40-letni .  

4 .  SUW w Łodwigowie  – potrzebna tylko wymiana odmanganiacza.  Uległ

    uszkodzeniu.  Jest tam cała nowa technologia.  Jest  w dobrym stanie.  Sieć  ta

    obejmuje Łodwigowo i  kolonie oraz sprzedajemy wodę  do miejscowości
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    Logdowo dla Gminy Dąbrówno.

5.  SUW Rychnowska Wola – złoża są  w 60% wyeksploatowane.   Jest  stosunkowo

    nowa hydrofornia.  Złoża co 10 lat  powinno się  wymieniać .  

6 .  Pacółtowo jest  dzierżawiona.  Sieć  około 40-letnia.  Stan dobry.  Złoża

    około 60% wyeksploatowane.

7.  SUW Pacół tówko jest  całkowicie nowa.  Wybudowana z pieniędzy ANR. Sieć
    wodociągowa obejmuje tylko Pacółtówko. Jest  całkowicie nowa.

8.  Hydrofornia Lubianek – budynek  i  sieć  około 50 lat  i  jest  to  ostatni  budynek

    gminny na którym znajduje się  eterni t .  

Sieć  hydrantów została  zmodernizowana  w 2013 roku.  Wymieniono  50  hydrantów.

W każdej miejscowości  są  sprawne hydranty.  

Jeżeli  chodzi  o  oczyszczalnie,  mamy  dwie  oczyszczalnie.  One  nie  są
wykorzystywane.  Nie jest  cała ich wydajność  wykorzystywana.  

Oczyszczalnia  Gierzwałd  -  w  tej  chwili  napływa  około  80  m 3  ścieków  a  ma

wydajność  168  m 3 .  Zapas  jest  duży.  Są  wypadki ,  że  ulewa  to  wtedy  więcej .  Nie

mamy zinwentaryzowanych  miejsc  gdzie  woda  odpadowa  dostaje  się  do  ścieków  i

to  psuje  nam  troszeczkę  s tatystykę .  Da  się  to  zdiagnozować  z  tego  tytułu,  że  nie

ma  odpadów  przez  dłuższy  czas,  to  wiadomo  ile  ścieków  jest  normalnie

użytkowanych.  

Sieć  kanalizacyjna  Gierzwałdu  obejmuje  wsie  Gierzwałd,  Pacółtowo,

Pacółtówko i  w tej  chwil i  będziemy przyłączali  Dylewo,  Szczepankowo. 

Jeżeli  chodzi  o  oczyszczalnię  Zybułtowo  to  jest  zdolność  oczyszczania  na  dzisiaj

zmniejszona  do  280  m 3  a le  ona  ma  moż l iwości  400  m 3 .  Nie  było  takiej  potrzeby,

dlatego  żeby  koszty  obniżyć ,  została  ta  wydajność  zmniejszona.  W  przypadku

kiedy  zajdzie  potrzeba  można  podnieść  tą  wydajność  i  prawdopodobnie  będzie  to

konieczne  jeżel i  podłączymy  te  wsie  na  które  te  projekty  będziemy  wykonywać
czyli  dalszą  część  Grunwaldu,  część  Stębarku.  Największe  problemy w kanalizacji

to  jest  połączenie  starej  kanalizacji  z  nową  w  miejscowościach  Mielno,

Zybułtowo,  Grunwald  oraz  Gierzwałd  i  takie  bezmyś lne  korzystanie  czyli

wrzucanie popiołu do kanalizacji ,  mopów, szmat  i  innych  przedmiotów. Większość
awarii  to  jest  właśnie  tego  typu.  Mimo że mamy ś rodki  i  pompa powinna te  rzeczy

rozdrabniać ,  ale też  ma swoje moż l iwości  i  rady nie daje.  

Jeżeli  chodzi  o  rozbudowę  i  projektowanie  kanalizacj i ,  to  sytuacja  jes t

dosyć  jasna.  Mamy  niedokończoną  inwestycję  na  którą  posiadamy  projekt

kanalizacji  miejscowości  Glądy,  Kitnowo  i  część  Szczepankowa,  bo  Dylewo  jest

całe.  Razem  z  kanal izacją  na  którą  planujemy  projekty  Grunwald  i  Stębark,  to

pozwoliłoby  wykorzystać  te  środki  z  PROW.  One  w  tej  chwil i  jeszcze  nie  są
uruchamiane.  Myś lę ,  że  będą  uruchamiane  w  latach  konie  2016  i  2017.  Mówią ,  że

coraz  mniej  tych  ś rodków  na  gminę  będzie  wypadało.  Teraz  się  mówi  o  2  mln  na

gminę .  Są  to  środki  uchwytne,  to  przy  naszym  udziale  dokończenie  tej  kanalizacji

w  takich  newralgicznych  punktach  gdzie  następuje  kumulacja  ścieków  będzie

zrobione.  Reszta  zabudowy  kolonijnej  i  innej ,  to  trzeba  pomyś leć  o  innej  formie

oczyszczania  ścieków  w  oczyszczalniach  przydomowych  i  pi lnować  programu

dofinansowującego na te oczyszczalnie.

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  czy  po  podłączeniu  Szczepankowa,  ten  drugi

etap  o  którym  Pan  mówił  Szczepankowo,  Kitnowo,  Glądy  czy  przed  podłączeniem

tych  miejscowości  będzie potrzebna modernizacja oczyszczalni?
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Wójt  – Pan Henryk Kacprzyk – nie,  ona  przełknie to.  Technologie  się  zmieniają .

Modernizacja  będzie potrzebna w jakimś  tam czasie konkretnym,  ale  myśmy już  ją
raz modernizowal i .  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  -  mówił  Pan  na  począ tku  o

zużyciu 95% jakiegoś  urządzenia.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – areator.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  jest  urządzenie?  To  tego

urządzenia zostało  5%.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  w całości ,  ale  przerdzewiało część .  Nie da

się  tego dalej  użytkować .  Jest  spawany,  klejony,  po zewną t rz  łatany.  To nie ja tak

oceniłem,  to pracownik który go obsługuje.  

Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  –  chodzi  o  wartość  tego

urządzenia,  zdekapital izowało się?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  gdybyśmy wartość  odtworzeniową  l iczyli ,  to  ono

już  s ię  zamortyzowało 35 lat  temu.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ale urządzenie działa?

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  działa.  Woda  idzie  przez  złoża  żwiru,  ale  musi

być  napowietrzana.  To  jest  technologia.  Ja  budując  wodociąg  dla  gminy  w

Grunwaldzie,  tam  były  takie  wody,  miały  trzeci  stopień ,  że  nie  trzeba  było

uzdatniać .  W  tej  chwili  jednostopniowe  uzdatnianie  jest  wymagane.  Widocznie

próby są  dokładniejsze albo to  złoże zaczerpnę ło  innych  składników mineralnych.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  wspomniał  Pan  o  tym,  że

mieszkańcy  wrzucają  tam  jakieś  małe  przedmioty  do  tej  sieci ,  ja  często  spotykam

się  z  awarią  w granicach Mielna z powodu jakiegoś  zatrzymania  pompy.  Wiem ,  że

taka  sytuacja  istnieje,  ale  chodzi  mi  o  odpowiedź ,  co  jest  tego  przyczyną?  Do

ubikacj i  nikt  kalosza  przez  muszlę  klozetową  nie  wepchnie.  Wrzuci  szmatę ,  ale

kalosza czy mopa nie  wrzuci.  W związku z tym gdzieś  muszą  być  takie miejsca  do

których  trafiają  takie  stałe  przedmioty,  które  potem  zatrzymują  pompy  i

wprowadzają  awarie.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Gierzwałd  i  Mielno  słyną  z  takich  wynalazków.

W  Mielnie  spodnie  całe  były,  chyba  przez  ubikację ,  bo  jak  inaczej .  Ktoś  poza

syfonem  wepchną ł ,  niech  pójdzie  sobie.  Nie  mówię  już  o  innych  sanitarnych

rzeczach,  które  powinny  t rafiać  do  śmietnika.  To  nie  jest  przyjemna  praca  przy

konserwacj i  tych  urządzeń ,  ale  nies tety  tak  to  jest .  Pompy  są  najlepsze,

rozdrabniają  i  przepychają  dalej .  Jest  edukacja  potrzebna,  ale  to  nie  jest  zjawisko

dotyczące tylko gminy,  w dużych miastach jes t  to samo. 

Radna – Pani  Wioletta  Sawicka –  odnośnie  tych  oczyszczalni  przydomowych  czy

jest  wiadomo,  kiedy  będą  jakieś  dofinansowania?  Jestem  zainteresowana,  bo

wiadomo, Rychnowo jest  rozwleczone.

Wójt  –  Pan  Henryk Kacprzyk  –  częściowo,  my dostajemy w okolicach  60  –  63%

jeżel i  chodzi  o  PROW.  W  tej  chwili  już  można  korzystać  z  umów  z  Bankiem

Ochrony  Środowiska  i  Wojewódzkim  Funduszem  Ochrony  Ś rodowiska,

dofinansowanie  około 50% na oczyszczalnie  przydomowe.  Trzeba się  z programem

zapoznać .  Jeżeli  taka  potrzeba  będzie,  ja  mogę  zorganizować  spotkanie  osób,

które  byłyby  zainteresowane  takimi  przydomowymi  oczyszczalniami.  Ktoś  by  tam

poprowadził  ten  program.  Ja  myś lę ,  że  te  2  mln  jak  my  spożytkujemy  na  te

sieciowe,  to  już  na  te  przydomowe  60%  nie  będzie.  Trzeba  będzie  pocieszyć  s ię
tymi  50%. 

Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – dobre i  50%.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  w  jaki  sposób  jest

rozwiązany  problem  odprowadzania  ścieków  w  Rychnowskiej  Woli ,  czy  tam  jest

kanalizacja czy indywidualnie  szamba?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tylko  indywidualne  szamba.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  gmina  nie  planuje  jakiegoś
urządzenia,  które  spinałoby  to  i  odprowadzało  do  jednego  zbiornika

bezodpływowego.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  na  dzisiaj  gmina  to  jesteśmy  my.  To  jest

umieszczone  w  WPI.  Idealnie  było  jakby  się  s tało  jak  z  wodą ,  wszyscy  powinni

mieć ,  tak  samo  z  telefonami  kiedyś  s ię  s tało,  że  wszyscy,  tak  z  kanalizacją ,  ale

kanalizacja przy takim liniowym jak u nas Domkowo obszarze,  to by w ogóle

mijało  się  z  celem.  Nikt  nam  na  to  pieniędzy  nie  da.  Robić  30  kilometrów  sieci ,

żeby przyłączyć  30 rolników, to się  mija  z celem, przydomowe ze wszech miar.  Po

drugie  t rzeba  zapytać  ludzi  czy  oni  tego  chcą .  Jeżeli  chodzi  o  Rychnowo,

Rychnowską  Wolę  może  tak,  bo  jest  skupiona  miejscowość .  Zrzut  jest  bl isko

rzeki,  ale  takie  wsie  koloni jne,  niektórzy twierdzą ,  że  nie  chcą  być  podłączeni,  bo

to kosztuje.  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  odnośnie  tego  co  Pan  przed

chwilą  powiedział ,  jeżel i  jest  kanalizacja  w  pobliżu  nieruchomości ,  to  jest

obowiązkiem przyłączenie  się  do kanalizacji .  Nikt  o  jego  dobrą  wolę  nie  powinien

pytać .

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  ale  jes t  Panie  radny  taka  ustawa,  która  mówi,

żeby robić  jakąkolwiek  inwestycję  t rzeba  mieć  prawo,  ktoś  nie  podpisze  mi  prawa

wejścia  na  grunt,  nic  nie  zrobimy.  Sprawa  administracyjna  może  trwać  i  10  lat .

Mnie  interesowało  jak  robil iśmy  telefonizację ,  udział  mieszkańców.  Jak  składkę
zapłacił  za  to,  żeby  mieć  telefon,  to  wtedy  był  zainteresowany,  żeby  jak

najszybciej  u  niego  zrobić .  W  tej  chwili  sieć  jes t  1  metr,  1,5  metra  i  pójdzie

wiadrami wyleje  do naszej  sieci .  

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  mówiąc  o  oczyszczalniach  przydomowych,  to

50%  dopłaty  byłoby  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  a  te  drugie

50% to inwestor?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – 50% inwestor.

Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – myś lę ,  że takie spotkanie można zrobić .  

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  Wojewódzki Fundusz  bardzo chę tnie wchodzi,  bo

jest  małe  zainteresowanie  tym  sposobem  kanalizacji .  Gmina  Janowo  taki  sposób

kanalizacji  przeprowadziła .  Możemy  się  przejechać  s ię  i  zobaczyć  jak  to  się
sprawuje.  Czy jest  sens  w ogóle  w to  wchodzić ,  ale  myś lę ,  że  tak,  bo to  działa  jak

oczyszczalnie  większe tylko na mniejszą  skalę .  

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -  jeżeli  mówimy o programach

wspomagających,  może  to  nie  jest  związane  z  oczyszczaniem  ścieków,  ale

chciałbym  usłyszeć  jakąś  informację  na  temat  moż l iwości  pomocy  przy

odnawialnych  źródłach  energii ,  przy  montażu  czy  przy  budowie  takich  urządzeń .

Czy coś  w tej  sprawie uruchomione zostało  z puli  nowego rozdania?

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  cały  czas  było  i  jes t  w  Wojewódzkim  Funduszu

Ochrony  Środowiska  50% dofinansowanie.  Jest  f irma  która  ma zawarty  kontrakt  z

WFOŚ  gdzie  można  się  zgłosić .  Ja  też  mam  zamiar  się  zgłosić  jeżeli  chodzi  o

instalowanie  płyt  fotovoltanicznych  czy  ogrzewających  ciepłą  wodę .  Nie  ma

moż l iwości ,  że  płacimy  sumę  konkretną  tylko  też  s ię  bierze  kredyt.  Kredyt

umarzany jest  w 50%. Oni  wykonują  to.  Na te  tematy ja proponuję  wejść  na stronę
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WFOŚ .  Tam  znajdziemy  te  wszystkie  dane  szczegółowe.  Jeżeli  gmina  miałaby

wolne  środki  a  też  chciałaby  pomóc  przy  takich  przedsięwzięciach,  to  już  jes t

kwestia  rady.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  ma  sens  przy  takich

dużych  budynkach  jak  Urząd  Gminy,  tak  jak  w  Olsztynku  przy  ulicy  Kolejowej

całe  bloki  pokryte  są  panelami  słonecznymi.  Nie  wiem  czy  one  ogrzewają  wodę
czy  wytwarzają  prąd.  Budynek  gminy  zaopatrzony  w  takie  panele,  chyba  miałby

spore oszczędności  jeżeli  chodzi o zaopatrzenie w energię  elektryczną .

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  tzw  panel  konsumencki  jak  ktoś  s ię
interesował  czyl i  produkcja  energi i  na  własne  potrzeby.  Anal izowałem  to  bardzo

szczegółowo  pod  ką tem  wykorzystania  w  szkołach.  No  niestety  kiedy  największe

natężenie,  moż liwości  wykorzystania  to są  wakacje.  To nam taniej  zakupić  energię
niż  wydawać  pieniądze  na  to ,  żeby  to  zrobić .  Oczywiście  jeżeli  chodzi  o

indywidualne  gospodars twa bądź  całoroczne budynki,  to tak ma swój sens.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  budynek  gminy  pracuje  w

ruchu ciągłym.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jeżeli  chodzi o budynek  gminy to tak.

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  jeżel i  chodzi  o  fotowoltanikę ,  to  na  pewno

jest  korzystne  tylko  nie  do  końca,  bo  cały  czas  się  płaci  za  przesył.  Czy  to  do

końca się  opłaca,  bo opinie są  różne.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  bardzo  daleko  zaszedł,  chyba  najdalej  w  naszej

gminie  Pan  Tomasz  F.,  który  chciał  zrobić  prawie  1,5  ha  fotowoltaniczną  fermę  i

rozbił  się  na  tych  zezwoleniach,  przede  wszystkim  przyłącza.  Produkować  to  nie

sztuka,  ale  punkt  odbioru  energi i .  Zakład  energetyczny  narzuca  cenę ,  która  jest

nieopłacalna  i  dlatego  to  wszystko  jes t  zahamowane.  To  dotyczy  nie  tylko

fotowoltaniki  ale  i  też  energii  wiatrowej.  Płacą  i le  chcą .  To bardzo mocno blokuje

funkcjonowanie  tych  odnawialnych  źródeł  energi i .  Niby  do  2022  roku  mamy mieć
20%  energii  z  OZE,  tzw.  czystej  energii ,  odnawialnej ,  nie  wiem  jak  my  to

zrobimy.  

Radny  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  Pan  Wójt  wspomniał  coś  o  wodzie

deszczówce,  która  dostaje  się  do  kanalizacji  a  czy takie  celowe  podłączenie  rynny

do kanal izacji  jest  legalne czy nielegalne?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nielegalne.

Radny  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  bo  wiem,  że  taki  proceder  w  naszej  gminie

jest .  

Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  ja  bym  po  prostu prosił  o  wskazanie.  To chwieje

całym  procesem  technologicznym.  Woda  dopuszczona  psuje  nam  cały  proces .

Trzeba  od  nowa  zaszczepiać  bakterie,  bo  przyjdzie  woda,  wypłucze  normalnie.  Ze

wszech  miar  nie  wskazane,  bardzo  szkodliwe.  Jeżeli  wy  macie  sygnały  gdzieś ,  to

proszę  po cichu kartkę  na biurku a ja  to sprawdzę .  

Radny  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  może  ktoś  nieświadomie,  bo  dochodzą  mnie

sygnały,  że nawet  w miejscowości  Gierzwałd.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  widać ,  że  tak  się  dzieje ,  po  l icznikach  po

opadach.

Innych  uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  6.  Sekretarz  Waldemar  Szydlik  –  gmina  jes t  zobligowana  do  tego,  żeby

corocznie  przedstawiać  takie  sprawozdanie  jeś l i  chodzi  o  wynagradzanie

nauczycieli .  Wynagrodzenie  nauczycieli  składa  się  z  kilku  elementów,  to  jest
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wynagrodzenia  zasadniczego,  dodatku  za  wysługę  la t ,  motywacyjnego,

funkcyjnego  oraz  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  doraźnych

zastępstw  oprócz  tego  nagrody,  nagrody  jubileuszowe,  i td. .  Ministerstwo  8  lat

temu  ustal i ło  taką  kwotę  bazową  w  ustawie  budżetowej  do  której  gminy  muszą
naliczać  tzw.  średnią  wynagrodzeń  dla  nauczycieli  w  poszczególnych  stopniach

awansu  zawodowego.  Kwota  bazowa  100%  jest  dla  nauczyciela  stażysty,

kontraktowego  111%,  mianowanego  144%,  dyplomowanego  184%.  My  w  ciągu

roku  kontrolujemy  tą  sytuację ,  żeby  po  zakończeniu  roku  budżetowego  nie

dopłacać  tych  pieniędzy.  Jeś l i  chodzi  o  rok  2015  wyszło  to  o  tyle  dobrze,  że  w

zasadzie jedyna dopłata to była  wśród nauczycieli  stażystów i  to było  2.111,59 zł ,

gdzie musimy dopłacić  a w pozostałych  grupach  awansu zawodowego już  takiej

potrzeby nie ma. Były lata,  że pieniądze były dosyć  spore i t rzeba było po

zakończeniu roku dopłacić  z  czego nauczyciele bardzo się  cieszyli .  

Szczegółowe  sprawozdanie  Państwo macie  przed  sobą  z  którego  wynika,  że  jednej

grupie  zawodowej  dopłacamy,  reszcie  już  nie.  Takie  sprawozdanie  jesteśmy

zobowiązani  do  przedstawienia  RIO  do  10  lutego  i  takie  sprawozdanie

przedstawiliśmy.  

Uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  7.  Sekretarz  -  Pan  Waldemar  Szydlik  –  dostal iście  Państwo  taką
informację  w  tabelce,  jeżeli  chodzi  o  promocję  w  roku  2015.  W  działach  i

rozdziałach  jes t  podzielone  na  umowy zlecenia,  zakup materiałów,  energia,  usługi

pozostałe,  podróże  służbowe,  różne  opłaty  i  składki,  odsetki .  Jeżeli  chodzi  o

szczegółowe zestawienie,  to tych  stron jest  trochę  dużo.

Uwag nie zgłoszono. 

Ad  pkt  8.  Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mniej  przyjemny  temat,  ale  trzeba

omówić .  Podatki  od osób fizycznych  od nieruchomości ,  rolny i  leśny należność  do

wpłaty  wynosiła  1.818.166,32  zł ,  z  decyzji  podatkowych,  które  wszyscy

otrzymaliśmy.  Wpłaty  wyniosły  1.396.745,04  zł  czyl i  realizacja  podatku  od  osób

fizycznych  od  nieruchomości ,  rolnego  i  leśnego  wynosi  77%  za  rok  2015.  Brak

jest  wpłat  na  421.421,28  zł .  Tyle  powinno  jeszcze  wpłynąć  za  rok  2015  do

budżetu  gminy.  Tytułów  wykonawczych  u  komornika  w  tej  chwili  znajduje  się  na

79.950,-  zł .  Pozostałe  zaległości  są  na  etapie  upomnień .  Prawda  jest  taka,  że

według  ustawy  o  finansach  gminy  nie  ma  wyjścia  tylko  realizujemy  według

terminów  tam  wskazanych.  Najpierw  upomnienia,  potem  ponowne  i  dopiero  tytuł

wykonawczy idzie do komornika.  Tak to wygląda.

Jeżeli  chodzi  o  osoby  prawne  czyl i  przedsiębiorstwa  które  działają  na  terenie

naszej  gminy  to  tutaj  sytuacja  wygląda  najlepiej  w  lasach,  bo  jeżeli  chodzi  o  lasy

to  podatek  leśny  powinien  wpłynąć  w  wysokości  81.345,-  zł  i  w  takiej  wpłyną ł

czyli  tutaj  real izacja  jest  w  wysokości  100%.  Podatek  rolny  od  podmiotów

prawnych  to  należności  powinny  wynosić  184.562,13  zł  a  wpłaty  na  koniec  roku

wynosiły  155.090,82 zł .  Z  wpłatami  które  wpłynę ły  w tym roku  uzyskaliśmy sumę
157.549,42  zł .  Daje  to  nam  86%  realizacji  podatku  czyli  nie  jest  najgorzej .  Na

pozostałe  zaległości  zostały  wystawione  upomnienia  i  w  trakcie  są  wystawiane

tytuły  wykonawcze.  Te  14%  wynosi  27.012,71  zł.  Jeżel i  chodzi  o  podatek  od

nieruchomości  od tych  podmiotów to należności  do wpłaty wynosiły  601.548,40 zł

a  wpłaty wynosiły  501.628,40 zł .  W styczniu dokonano wpłat  na sumę  8.066,32 zł.
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Zaległości  u  syndyka  jest  na sumę  10.900,-  zł.  Daje  to  nam realizację  dochodów w

tym  punkcie  84,7%.  W  sumie  wszystkie  podatki  od  osób  fizycznych  i  prawnych

powinny  wpłynąć  w  sumie  2.685.621,85  zł  a  wpłynę ły  w  kwocie  2 .145.334,18  zł

czyli  daje  to  79,88% to  jest  80% realizacji  podatków.  1/5  nie  płaci ,  co  pią ty  stara

się  ominąć .  Jest  prowadzona  cały  czas  egzekucja  ale  to  jes t  441  tys .  w tym  roku  i

to  się  kumuluje.  W  budżecie  mamy  całość  tych  podatków  uję tych  a  budżet

realizujemy,  bo  nie  mamy  innego  wyjścia.  Z  tego  tytułu  wychodzą  jakieś  braki .

Jeżeliby  to  porównać  do  innych  gmin  i  naszego  Związku  Gmin  „Czyste

Środowisko”  to  realizacja  opłat  za  śmieci  wynosi  ostatnio  82%  a  poszczególne

gminy  wahają  s ię  w  okolicach  81,75%.  Ogólnie  takie  tendencje  są ,  że  taka  jest

realizacja dochodów własnych.

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  czy  wiadomo  jaki  jest  czas  od  pierwszego

upomnienia do wkroczenia komornika?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – co najmniej  ze dwa miesiące i  bardzo dużo

przypadków  jest ,  co  pokazywaliśmy  tutaj  tytuły  wykonawcze  za  al imenty,  tak

samo  wygląda  za  podatek  gruntowy.  Płacimy koszty  komornicze  370,-  zł ,  400,-  zł

dla  komornika  i  wraca  do  nas  tytuł  wykonawczy  z  adnotacją ,  że  dług  niemoż liwy

do  wyegzekwowania  ale  koszty  trzeba  ponieść .  Nie  ma  innego  wyjścia.  Do  tych

długów dodajemy wydatki  swoje.  

Innych  uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  9.   Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  myś lę ,  że  Państwo  dostaliście

materiały wszyscy,  że będzie polegało to na dyskusji .

Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – czy będzie ktoś  z  GOK na sesj i?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  jak taka potrzeba będzie?  Jes t  Pani  Alina,  ale  jak

będzie potrzeba,  żeby był  dyrektor  nie widzę  problemu.

Radny  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  jak  wygląda  procedura  doposażenia  świetl ic

ze środków GOK?

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  bardzo  tutaj  jest  na  doposażenie.  Jak

ustalal iśmy budżet ,  jak  dyrektor  GOK złożył  zapotrzebowanie  to  bardzo  mocno  to

okroil iśmy.  Jest  to  suma  sięgająca  prawie  500  tys.  zł  na  utrzymanie  GOK.

Generalnie  są  to  wydatki  osobowe  i  na  świetl icowe,  wydatki  na  utrzymanie,

energia  elektryczna,  woda,  bo  musimy  obciążać  za  ścieki ,  wodę  te  placówki

swoje,  żeby  to  rozliczyć .  Myś lę ,  że  indywidualnie  Pan  Dyrektor  realizuje  jakieś
potrzeby  jak  świetl ice  występują  w  miarę  posiadanych  środków.  Część  od

sponsorów  jest ,  część  z  naszego  budżetu,  Jeżeli  jakieś  niedoposażone są  świetl ice

to po prostu wniosek trzeba składać  bezpośrednio do Pana Dyrektora.  

Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  a  jak  remonty  i  malowania  są ,  czy  z

funduszy sołeckich?

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  tym  roku  jak  się  Państwo  zapoznawaliście  z

funduszami  sołeckimi,  to  niektóre  sołectwa  sobie  zaplanowały  malowanie,

zaplanowały  sobie  opał ,  energię  elektryczną .  Ja  myś lę ,  że  to  jest  celowe.  Tak

powinno  być ,  jak  dostaliście  pieniądze,  żeby  w jakimś  procencie  partycypować  w

kosztach.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  odnośnie  świetl ic  i

funkcjonowania  tego  systemu  mam  takie  wrażenie,  że  dopóki  świetl ice  będą
częścią  GOK,  to  sołectwa  specjalnie  nie  będą  s ię  do  tego  garnę ły,  żeby

przeznaczać  swoje  środki  z  funduszy  sołeckich  na  doposażanie  czy  jak  Pan

Matuszewski  mówi  drobne  remonty.  Sołectwa  nie  będą  s ię  poczuwały  si  do  tego
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żeby  dofinansować  skoro  świetl ica  jest  własnością  czy  pod  zarządem  GOK.  Ja

proponuję ,  żebyśmy  rozważyl i  sytuację ,  że  przekażemy  te  świetl ice  sołectwom  i

tak  jak  sobie  sołectwa  zorganizują  pracę ,  tak  te  świetl ice  będą  funkcjonowały.

Utrzymywanie  sztucznie  w  budżecie  w  GOK  pozycji  finansowanie  świetl ic  może

jest  niepotrzebne,  może  tylko  w  niektórych  miejscowościach  mieszkańcy,  rady

sołeckie  i  sołtysi  są  gotowi  w  tych  świetl icach  cokolwiek  robić ,  a  w  pozostałych

to  jes t  takie  sztuczne  podtrzymywanie  tego  co  już  dawno  powinno  paść .  W

związku  z  tym  może  warto  na  ten  temat  podyskutować ,  żebyśmy  wymienil i

poglądy.

Radna  –  Pani  Al ina  Szymańska  –  myś lę ,  że  jeżel i  chodzi  o  taką  sytuację ,  to

trzeba  przeliczyć  koszty  utrzymania  takiej  świetl icy,  żeby  sołectwo  było  stać .  Od

tego t rzeba by było  zacząć .

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  żeby  podjąć  takie  wnioski,

trzeba zrobić  jakąś  analizę .  Czy to jest  uzasadnione ekonomicznie czy może nie?

Radna – Pani  Alina Szymańska – 19 tys .  zł  w przypadku Pacółtowa nie

wystarczy żeby utrzymać  świetl icę  w takim stanie,  z  wynagrodzeniem, z  opałem, z

pozostałymi  kosztami,  z  remontami,  z  wyposażeniem.  Od  tego  trzeba  by  było

zacząć .

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jeżeli  budżet  GOK  jest  500

tys.  zł  i  z  tego  budżetu  wykładane  są  pieniądze  na  wynagrodzenie,  wyposażenie  a

może  nie  wszędzie  to  jest  potrzebne.  Pchanie  czegoś  co  nie  chce  jechać  albo

pchanie  czegoś  pod  górkę  może  nie  ma  sensu.  Jeżeli  sołtys  będzie  wiedział ,  że

pieniądze  które  otrzyma  w  funduszu  sołeckim  może  przeznaczyć  a lbo  na  budowę
chodnika  albo  na  utrzymanie  świetl icy  albo  jeszcze  jakieś  inne  rzeczy,  to  być
może  będzie  miał  jakąś  większą  skłonność ,  żeby  się  tą  świetlicą  zainteresować .

Tak to świet l ica jest  w gesti i  GOK, sołtys  nie interesuje się .

Radna  –  Pani  Al ina  Szymańska  –  sołtys  współpracuje  z  opiekunami  świetl ic.  W

większości  przypadków ta współpraca  układa się  dobrze.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  a le  może  nie  wszędzie  jest

dobrze.  

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  w  1987  roku  zostałem  już  radnym  i  świetl ice,

które  były  własnością  wsi ,  w  większości  trzeba  było  reanimować .  Jeżeli  chodzi  o

Marcinkowo  to  został  fundament ,  całkowicie  zniknę ła.  Frygnowo  w  ostatniej

chwili  zostało  uratowane,  bo  już  nie  było  ni  okien  ni  drzwi,  była  dewastacja

posunię ta  do  końca.  Niektóre  świetl ice  w  jakimś  tam  stanie  były,  ale

nieużywalności .  Jeżeli  się  o  czymś  mówi,  to  proponowałbym  porównać  nawet  do

sąsiedniej  gminy,  jak  tam  problem  świetl ic  jest  rozwiązany.  Tam  GOK  powstał

dopiero  w  tym  roku.  Oni  powielają  nasz  model ,  dlatego  że  akurat  ten  model  się
sprawdza.  Dla  nas  jeżeli  chodzi  o  administrację  samorządową ,  na  pewno  jest  dużo

łatwiej  oddać  świetl ice  sołectwom,  no  to  trzeba  by  było  przeprowadzić  aktem

notarialnym,  prawnie  to przeprowadzić ,  żeby to nie było własnością  gminy.  Jest  to

przyję te  na  południu  Polski ,  że  te  świetl ice  wiejskie  są  świetl icami  wiejskimi .  Ja

kiedyś  jeżdżąc  tam  po  poznańskim,  jedno  z  bogatszych  środowisk  w  Polsce,  to

robiłem  zdjęcia  tych  świet l ic,  gdzieś  mi  przepadło  w  telefonie.  Byście  Państwo

nie  uwierzyl i ,  jakieś  drewniane  baraczki  stoją ,  s toją  tylko  po  to,  żeby  ludzie

mogli  się  zejść  i  zebranie  przeprowadzić .  Nic  więcej  nie  ma  w  tak  bogatych

stronach.  Myś lę ,  że  u  nas  przy  tym,  że  mamy  społeczeńs two  stosunkowo  biedne,

no  to  podaż  kultury  w  takiej  wersji  w  jakiej  my  dajemy,  jest  korzystne  dla  nich.

Jeżeli  chodzi  o  samo  zarządzanie  tym,  no  to  samorządy  wiejskie  mają  90%
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kompetencji  oprócz  tych,  które  do  dyrektora  należą  czyli  utrzymywanie  tego  w

stanie  używalności  i  żeby  tego  nie  niszczyć .  Utrzymanie  należy do  samorządów  a

wynagrodzenie  świetl icowych  do  rady  gminy,  bo  jeżeli  budżet  GOK  na

wynagrodzenia  da  wyżej ,  bo  w  niektórych  przypadkach  trochę  podnieś l iśmy  dla

prowadzących  bardziej  rozwinię tą  działalność  za  pracę  po  godzinach  przez  5  dni

w tygodniu.  To jest  wola rady,  bo to jest  mają tek gminy.  

Radna – Pani  Iwona Stanka – t rzeba przemyś leć .

Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  tylko  jak  w  pewnym  momencie  zabraknie

pieniędzy,  to co będzie?

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  fizycznie  nie  możemy  przekazać  więcej  niż
przewiduje  ustawa  o  funduszu  sołeckim.  Reszta  i  tak  musiałaby  pochodzić  z

budżetu  gminy.  Czy  wpłynie  od  Skarbnik  czy  przez  GOK,  to  i  tak  musimy

utrzymać .  Podejrzewam, że niektóre świetl ice nawet  by energii  nie  opłaciły.

Radna – Pani  Alina Szymańska –  t rzeba by pozamykać .

Radny – Pan Dariusz Borkowski – jeżel i  fundusz sołecki poszedł na inne

sprawy.  Może w Glądach w końcu ta świetl icę  byśmy wyremontowali ,  bo to stoi

na zakręcie,  obraz nędzy i  rozpaczy.  

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  z  przyjemnością  to  zrobię ,  jak  umieścicie  w

budżecie.  Ja  już  dawno  się  do  tego  przymierzałem,  już  nawet  miałem  urbanis tę
architekta  który przymierzał  się  do  tego,  żeby to  przebudować ,  bo to  nie może  tak

wyglądać .  

Radny – Pan Dariusz Borkowski – w samym środku wsi.  

Wójt  –  Pan  Henryk Kacprzyk –  t rzeba  to  ująć  do  planu  wieloletniego  czy na  rok

przyszły.  Ja  czekam  na  te  fundusze,  które  mają  być  wydane  na  kul turę  czyli  na

świetl ice i  inne rzeczy.  

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  temat  is tnieje,

zastanawiamy się  na zaś ,  jakie to  będą  koszty i  co będzie lepsze.

Radny – Pan Dariusz Borkowski – niech zostanie tak jak jest .  

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  na razie  zostanie  tak  jak

jest .  Kiedyś  padł  projekt  odnośnie  bibliotek,  żeby  część  księgozbioru  była

obwoźna po świetl icach,  też  warto byłoby się  nad tym zastanowić .

Radna – Pani  Alina Szymańska – mam 3 regały książek,  korzysta 2,  3 osoby.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  były  przy  szkołach  podstawowych  biblioteki ,

które  były  ogólnie  dostępne,  już  wtedy  czytelnictwo  bardzo  mocno  kulało,  bo

telewizja a  teraz internet .  

Radna – Pani  Alina Szymańska – ale regał  zostanie.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  mam  regał ,  mam  swoje  książki  i  zawsze

chę tnie do nich wracam.

Innych  uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca komisj i  ogłosi ła  5-minutową  przerwę .

Ad  pkt  10.  Skarbnik  Pani  Urszula  Borkowska  przedstawiła  projekt  uchwały  w

sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2016

– 2026.

WPF  jak  zawsze  przedstawia  zmiany  dotyczące  zmian  w  uchwale  budżetowej.  W

związku  z  tym  największą  zmianą  jaka  została  wprowadzona  w  załączniku  nr  2  w

przedsięwzięciach  jest  zwiększenie  środków  na  budowę  kanalizację  sanitarnej

Grunwald,  Stębark  o  60  tys.  zł .  Te  ś rodki  zostały  zwiększone  na  ten  rok  2016.

Jeś l i  chodzi  o  pierwszy  załącznik  to  jest  to  kwestia  zmian,  zwiększenia  o  kwotę
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41.339,-  zł  i  wynika  ona  ze  zwiększenia  budżetu  zarządzeniem  wójta  o  kwotę
503,-  zł .  Przyszła  decyzja  z  Urzędu  Wojewódzkiego  o  zwiększeniu  dotacji  w

opiece społecznej i  o 40.836,-  zł  uchwała zwiększająca  budżet .

Przewodniczący  Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  ta  kwota 40.836,-  zł  z  czego

wynika?

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  dokładnie  wynika  ze  sprzedaży

nieruchomości .

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  wpłynę ła  ta kwota?

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  wpłynę ło  40.336,-  zł  ze  sprzedaży

nieruchomości .

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ostatnia działka na posiadłości  Pana Tasarza.

Innych  uwag nie zgłoszono.

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie

zmian budżetu Gminy Grunwald  na 2016 rok.

W uchwale budżetowej zwiększamy budżet  o kwotę  40.836,- zł ,  ponieważ  503,- zł

zostało zwiększone zarządzeniem wójta.  Zarządzeń  wój ta nie wprowadza się  przy

WPF.  Jedynie  przy  zmianach  dotyczących  uchwały  wprowadza  się  to  zarządzenie.

Uchwała  budżetowa  zwiększa  budżet  o  kwotę  40.836,-  zł .  W  objaśnieniach

napisałam  ,  co  zostało  dokonane.  Należało  zwiększyć  niektóre  wydatki

inwestycyjne,  te  które  były  zrealizowane  w  ubiegłym  roku  jak  i  te  które  są
przewidziane  do  realizacji  w  2016  roku  do  wykonania.  Pomimo  zwiększenia  tych

40  tys .  zł  zmniejszono  wydatki  związane  z  zakupem  opału  w  dziale  400.  Mam

nadzieję ,  że  przy  tak  łagodnej  zimie  możemy  tą  kwotę  przeznaczyć  na  inne  cele.

W  dziale  600  zostały  zwiększone  wydatki  mają tkowe  o  kwotę  43.427,-  zł .  One

zostały  przeznaczone  na  budowę  drogi  na  trasie  Szczepankowo  –  Domkowo  w

kwocie  40  tys .  zł  jak  również  3.427,-  zł  to  jest  kwota  nieopłaconych  faktur  za

budowę  chodnika w miejscowości  Rychnowo.  Była  to faktura za 2015 rok.

W  dziale  710  działalność  usługowa  zwiększono  plan  o  23  tys .  zł ;  z

przeznaczeniem  za  studium  zagospodarowania  przestrzennego  w  kwocie  16.290,-

zł  jak  również  projekty  decyzje  o  warunkach  zabudowy  lub  projekty  decyzji  o

ustaleniu  lokalizacji  inwestycj i ,  to  jest  robione  w miarę  potrzeb.  Przewidujemy na

chwilę  obecną  6.710,-  zł .  Ogólnie  zwiększenie  jest  23  tys .  zł.  W  dziale  754

zwiększono  również  plan  wydatków  inwestycyjnych.  Jest  to  kwota  15.200,-  zł .

Jest  to  zakup pompy do OSP Gierzwałd,  która  była  uję ta  w roku  2015.  Nie  została

ta  faktura  opłacona.  Następnie  w  dziale  801  oświacie  i  wychowaniu  przesuwamy

ś rodki  z  wydatków bieżących  na inwestycyjne  w kwocie 10.330,-  zł .  Są  to również
ś rodki  zabezpieczające  nieopłacone  faktury  z  roku  poprzedniego.  Chodzi  tu  o

przebudowę  pomieszczeń  szkolnych  na  przedszkole  w SP w Mielnie.  W dziale  852

pomoc  społeczna  nie  zachodzi  żadna  zmiana  wielkości ,  są  tylko  przesunięcia

ś rodków  bieżących  z  rozdziału  85219  na  rozdział  85220.  Następnie  w  dziale  900

gospodarka  komunalna  i  ochrona  środowiska  zwiększono  plan  wydatków

mają tkowych  o  60  tys.  zł .  Jes t  to  na  wykonanie  dokumentacji  projektowej  i

wykonanie  kanalizacji  w  miejscowości  Grunwald  –  20  tys .  zł  jak   również  w

miejscowości  Stębark  zwiększenie  o  40  tys .  zł.  W  związku  z  tym,  że  te  dwie

inwestycje  uję te  są  jako  przedsięwzięcia,  dlatego  też  i  w  załączniku  WPF zostało

to zwiększone.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  dziale  działalność
usługowa – 810 te  16.290,- zł  z  czego  wynika?
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Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  wynika  z  tego,  iż  w  budżecie  było

zabezpieczone 12 tys .  zł  na  studium zagospodarowania  przestrzennego,  w związku

z  tym,  że  umowa  jes t  na  13  tys.  zł  plus  vat ,  dochodzi  jeszcze  do  tego  kwota  10

tys.  zł .  W  związku  z  tym  kwota  28.290,-  zł .  Brakująca  kwota,  żeby  zabezpieczyć
ś rodki  na  opłacenie  studium  zagospodarowania  przestrzennego  jest  właśnie

16.290,- zł ,  dlatego  jest  takie zabezpieczenie.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  rozumiem,  że  jest  to  ta

kwota,  która 2 tygodnie temu oscylowała na 10 tys .  zł .

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  ze  względu  na  to,  że  przyję to  do  budżetu

12  tys.  zł  pomyłkowo,  jako  kwotę  netto .  Jednak  po  przeanalizowaniu  umowy,

opiewa  ona  faktycznie  na  13  tys.  zł  plus  vat  czyl i  to  była  jeszcze  większa  kwota  i

w  tej  chwil i  10  tys .  zł  dokładamy  jako  zwiększenia,  żeby  sporządzić  te  studium

zgodnie  z przepisami.  Brakująca  kwota do przyjęcia  zabezpieczenia na całość  tego

jest  16.290,-  zł.  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  podtrzymuję  swoją
potrzebę  uzyskiwania  informacj i  na  piśmie.  Na  podstawie  ustnych  deklaracj i  jakie

usłyszel iśmy na poprzedniej  sesj i ,  te sumy trochę  s ię  różnią .  Mam taka propozycję
dotyczącą  opłacenia zakupionej motopompy do OSP Gierzwałd,  żebyśmy

należność  pokryć  z  tych  środków,  które  są  na  OSP  Gierzwałd.  Mamy tam 100  tys .

zł .  Taka jest  moja propozycja.  

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  kwota  100  tys.  zł  jest  przeznaczona  w

innym  paragrafie  czyli  na  remonty  i  modernizację .  Natomiast  zakup  jest  w

rozdziale  75412.  Jeś l i  chodzi  o  tę  kwotę  15  tys.  zł  to  by  było  trochę  krzywdzące

dla  OSP  w  Gierzwałdzie,  ponieważ  w  tej  chwili  było  mówione  o  zabezpieczeniu

100  tys.  zł  na  remont  i  modernizację .  Zakup  tej  pompy  co  prawda  miał  być
opłacony  w  ubiegłym  roku,  nie  został  opłacony,  więc  moje  takie  zdanie,  żeby  nie

krzywdzić .  Tym  bardziej ,  że  wiemy  że  modernizacja  OSP  w  Gierzwałdzie

wyniesie więcej ,  że została rozłożona w czasie.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  ale  my  mówimy  o  budżecie

na 2016.

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  ale  wcześniej  było  225  tys .  zł  na  tą
modernizację ,  zmniejszyliśmy  do  100  tys.  zł .  Zmniejszając  o  15.200,-  zł  to

jeszcze zmniejszymy.  

Przewodniczący  Rady Gminy  – Pan Ryszard  Bala  –  ja  mam taką  propozycję .  To

Pańs two  rozstrzygniecie.  Dalej  mam  taką  uwagę  dotyczącą  załącznika  nr  3  w

pozycji  10  jest  budowa drogi  gminnej  Szczepankowo –  Domkowo.  Ja  myś lę ,  że  za

40 tys .  zł  to tej  drogi  nie zbudujemy.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  to jest  projekt .

Przewodniczący  Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  ja  prosi łbym o to,  żeby było

precyzyjniejsze okreś lanie  tego,  na co te pieniądze poszły.  

Skarbnik – Pani  Urszula Borkowska – na sesję  poprawię .  

Przewodniczący  Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -  mieszkańcy dowiedzą  s ię ,  że

w Domkowie buduje się  drogę  za 40 tys .  zł.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tutaj  jes t  kwestia  prac  urbanistycznych  czyli

biura,  które  w przetargu  wyłaniamy do  przygotowania  nam projektów studiów,  ale

bardzo  ważne  są  decyzje  o  warunkach  zabudowy.  Wyłaniamy  najtańszą  f irmę  jaka

się  pojawia  na  rynku  i  decyzje  o  warunkach  zabudowy,  tego  pojawia  się  coraz

więcej .  My na to  w budżecie  nie  mamy,  to  jest  na  decyzje  o  warunkach  zabudowy,

to jes t  na to  jednorazowo 300,  400,-  zł.  Tych  decyzji  rocznie wydajemy po 20,  30.
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Bardzo  dobrze  bo  to  świadczy  o  tym,  że  się  coś  w  gminie  dzieje.  Tam  gdzie  nie

ma  planu  zagospodarowania  przest rzennego,  to  wiadomo  że  wydajemy  tzw.

decyzje  o  warunkach  zabudowy  i  za  te  decyzje  musimy  płacić .  Tego  nie  ma  w

budżecie.  To  w  miarę  wydawanych  decyzji ,  będziemy  to  umieszczali  w  budżecie,

chyba że z góry założymy,  że przeznaczamy tyle i  tyle  i  to  zostaje.  

Radna – Pani  Małgorzata  Kamińska –  ja  w sprawie  motopompy,  motopompa jest

na  stanie  OSP Gierzwałd.  Jest  to  motopompa,  która  została  zakupiona  na  potrzeby

jednostek  w  całej  gminie,  ponieważ  to  jest  motopompa  na  zawody  pożarnicze.

Żeby  wszystkie  jednostki  miały  jednakowe  warunki,  moż liwości  brania  udziału  w

zawodach,  wiadomo,  żeby  te  motopompy  były  jednakowe  dlatego  została

zakupiona  ta  motopompa,  która  jest  wykorzystywana  głównie  na  zawody

strażackie.  Do tej  pory było  tak,  że każda straż  przyjeżdżała  ze swoją  motopompą ,

jedni  mieli  lepszą  drudzy  gorszą .  Wiadomo,  że  wszystkie  motopompy  są
wysłużone  bardzo.  W połowie  jakichś  tam  zawodów wysiadała  ta  pompa.  Ona  jest

tylko  wpisana do OSP Gierzwałd,  ale  to nie jest  tylko i wyłącznie dla Gierzwałdu.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  chcę  uzupełnić ,  żebyście  Państwo  nie

odebral i ,  że  kupujemy  coś ,  co  ma służyć  tylko  na  zawody,  bo  tak  nie  jes t .  To  jest

pompa  o  bardzo  dużej  wydajności  gdzie  jeżeli  jest  potrzeba  wypompowania  z

piwnic bądź  przy awarii  wodociągu,  mieliśmy taki  przykład w Mielnie,  gdzie

trzeba  było  wypompować  wodę ,  żeby  wydobyć  te  pompy.  Na  si lnikach  od  syreny

takiej  operacji  by  nie  wytrzymały.  Jest  to  pompa  dużej  wydajności  i  między

innymi  służy  do  zawodów.   Generalnie  służy  zapobieganiu  warunków

kryzysowych.

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odnośnie  studium  uwarunkowań  czy  przy

okazji  tej  modernizacj i  studium,  która  będzie  dokonywana,  można  by  było

pousuwać  wiatraki  z  pól,  które są  przeznaczone.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  te  studium  jest  przed  zatwierdzeniem  i  te

wiatraki  na  prośbę  właściciel i  gruntów  zostały  zlokalizowane.  Później

rozporządzenie wojewody było  takie,  że nie wchodzi to w rachubę .  Zapis  pozostał .

Tak  samo jest  w Ostródzie.  Ostróda  wycofała  się  z  energi i  wiatrowej.  Oczywiście,

że  możemy  to  usunąć .  Jest  jeszcze  zgłaszanie  wniosków  do  studium.  Zgłosić  na

piśmie,  żeby  to  traf i ło  do  urbanisty,  on  to  wykreś l i .  Przy  wykładaniu  zgłosi  i

wtedy rada zatwierdzi  czy wykreś l ić  czy nie.  

Innych  uwag nie zgłoszono.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały w  sprawie  wyrażenia

zgody na sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych w trybie przetargowym.

Chodzi  o  4  działki ,  3  działki  w  Gierzwałdzie.  W  Gierzwałdzie  są  to  działki

przeznaczone  na  budownictwo  mieszkaniowe.  W  Mielnie  wyszła  działka  26  arów.

W  tym  przypadku  właściciel ,  który  po  sąsiedzku  mieszka  zgłosił  o  nabyci  tej

działki .  Jest  to  działka  między  rzeką  Marózką  a  Panem  Dąbrowskim.  Działka

została  wyceniona.  Nie  wiem  czy  dalej  będzie  zainteresowany,  bo  jest  to  działka

26  arów  i  będzie  wystawiona  na  przetarg.  Te  3  działki  są  po  przetargach,  które

bezskutecznie  ogłaszaliśmy.  Są  to  działki  między  cmentarzem  a  Panem

Rykaczewskim.  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  dwa  tygodnie  temu

podejmowaliśmy uchwałę  w sprawie  wyrażenia  zgody na wydzierżawianie  działek.

Działka  49/4  i  działka  49/5 jes t  umieszczona w tej  uchwale.  „Wyraża  się  zgodę  na

zawarcie  kolejnej  umowy dzierżawy  na  okres  3  lat  dla  działek  49/4  i  49/5.  Tamta
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uchwała  jak  rozumiem  obowiązuje,  bo  weszła  w  życie  z  dniem  ogłoszenia.  Ja

proponuję ,  żebyśmy  do  czasu,  kiedy  tamta  uchwała  nie  zostanie  uchylona

wstrzymali  się  z  podejmowaniem  decyzji  co  do  działek  49/4  i  49/5,  żeby  nie

wprowadzać  zamieszania  w  informacji  przekazywanej  do  opini i  publicznej .  Być
może sprzedażą  czy dzierżawą  tych  działek zainteresowane są  różne osoby,  które z

tych  dwóch sprzecznych  do siebie dokumentów mogą  wyciągać  różne wnioski.  

Wójt  –  Pan  Henryk Kacprzyk  –  w ten  sposób  nigdy  byśmy  nic  nie  sprzedali .  To

jest  takie  zabezpieczenie.  Trzy  lata  użytkował  to  Pan  Rykaczewski,  bo  to  o  niego

chodzi.  W tej  chwil i  na  te  działki ,  które  dzisiaj  podejmiecie  albo  nie  podejmiecie

decyzji ,  pr iorytetem  jest  sprzedaż ,  ale  w międzyczasie  te  działki  nie  są  sprzedane

i  jest  podpisana  mowa  dzierżawy  z  dotychczasowym  dzierżawcą  z  tym,  że  w

umowie  jest  zaznaczone,  że  umowa  podlega  rozwiązaniu  w  momencie  zakupienia

działki  i  przystąpienia  do  budowy.  Jesteśmy  zabezpieczeni  na  dwie  strony.  Jeżeli

ma  być  nieużyteczne,  to  zawsze  jakieś  grosze  są  a  w  momencie  sprzedaży  punkt

umowy jest  zastrzeżony.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  umowy  na  dzierżawę
tych  działek zostały zawarte?

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  n ie.  Jeszcze  nie  zawarte,  bo  dopiero  żeście

podję l i  tą  uchwałę .  Jeszcze  ja  tych  umów  nie  podpisałem.  Przynajmniej  nie

pamię tam 

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  w  dalszym  ciągu

podtrzymują  takie  stanowisko,  że  dwóch  jakby  decyzj i  dotyczących  tych  samych

działek  nie  powinniśmy  podejmować .  Myś lę ,  że  możemy  podjęcie  tej  uchwały

przesunąć  o czas,  kiedy tamte zapisy tamtej  uchwały zostaną  wycofane.  

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  wiem  czy  jest  sens.  Mieniem  gminy  wójt

gospodarzy.  Staram  się  jak  najlepiej  gospodarzyć ,  żeby  nic  nie  leżało  odłogiem.

Jeżeli  jes t  moż l iwość  uzyskania  podatku  czy  jakiegoś  drobnego  czynszu,  teraz  nie

takiego  drobnego,  bo  został  uchwalony  na  poziomie  jak  przez  ANR.  Jeżeli  jest

moż l iwość  uzyskania  tych  dochodów,  to  nie  widzę  przeszkód,  żeby  te

nieruchomości  utrzymywać .  W momencie  kiedy dojdzie  do sprzedaży działki  a  nie

wiem  kiedy  dojdzie,  sami  wiecie  trzy  razy  przetarg  był  ogłaszany.  Te  działki  nie

znalazły  nabywcy,  ale  jak  dojdzie  do  sprzedaży  to  Pan  Rykaczewski  doskonale

wie,  że w tym momencie  opuszcza dzierżawę .  

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  konkretnego  nabywcy na

tą  działkę  nie  ma?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  nie.  Będzie przetarg ogłoszony.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – doskonale rozumiem, ale  my

powinniśmy postępować  zgodnie z  prawem i  w granicach prawa.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ale to jest .

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  myś lę ,  że  dzierżawiący  wie

lub  został  poinformowany.  My  powinniśmy  stanowić  akty  prawa  zgodnie  z

obowiązującymi  przepisami.  Na  podstawie  tych  naszych  aktów  mieszkańcy  gminy

mogą  podejmować  decyzje,  żeby  nie  były  obarczone  błędem,  nie  było  moż l iwości

podważenia  ich,  żeby to  prawo  było  czytelne.  Ja  zgłaszam wniosek  o  wykreś lenie

punktu  1  i  2  z  paragrafu  1  w  projekcie  uchwały  o  wyrażeniu  zgody  na  sprzedaż
nieruchomości  niezabudowanych  w trybie  przetargowym.  

Radna – Pani  Małgorzata Kamińska –  a le  to jest  nielogiczne.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  nielogiczne ale  demokracja ma swoje prawa.
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Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  wyłączymy  te  działki  z  dzierżawy,

utracimy  dochody.  Nie  wiadomo  kiedy  te  działki  ktoś  będzie  chciał  kupić  i  te

działki  będą  leżały odłogiem. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ale  my  możemy tą  uchwałę
podjąć  za  dwa  tygodnie  czy  za  trzy  tygodnie  jeżeli  wyeliminujemy  zapis  z

dzierżawy.  

Radna – Pani  Małgorzata Kamińska – a co to zmieni? 

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  zmieni,  żeby  prawnie

sytuacja  była  jasna.  Jest  działka  wobec której  jest  podję ta  decyzja  rady.  Albo  jest

oddana w dzierżawę  albo na sprzedaż .

Radna – Pani  Małgorzata Kamińska –  do momentu sprzedaży jest  w dzierżawie.  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  tego  w  uchwale  nie

zapisaliśmy,  że  do  momentu  sprzedaży.  Uchwała  mówi  tak:  wyraża  się  zgodę  na

zawarcie kolejnej  umowy dzierżawy na okres  3 lat .  

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  niekoniecznie.  Jak  znajdziemy  kupca  jeżeli  nie

mamy  towaru  do  sprzedania?  Kupiec  ma  się  domyś lać ,  że  jest  działka  do

sprzedania.  Ci  co  użytkują  tą  działkę  są  zainteresowani,  żeby  tą  działkę  rolniczo

użytkować .  My  jes teśmy  zainteresowani  rozbudową ,  żeby  ludzie  budowali

mieszkania,  żeby miel i  gdzie mieszkać .  Takie przynajmniej  jest  moje zdanie i  taką
propozycję  z łożyłem  i  Państwo  zadecydujecie  na  sesji .  Ja  podtrzymuję  to  i

uważam,  że  tutaj  nie  ma  żadnego  naruszenia  prawa.  Jeżeli  jest  jakieś  naruszenie

prawa,  to proszę  wskazać  w którym miejscu jest  naruszenie prawa.

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  wydaje  mi  się ,  że  dwie  działki  z  tamtej

uchwały  nie  będzie  można  wydzierżawić  w  tym  momencie.  Jak  coś  zmieniać ,  to

wprowadzić  to  uchwałą  w  momencie  jak  znajdzie  się  nabywca,  ale  żeby sprzedać ,

to  musimy o tym wcześniej  poinformować .  

Wójt  – Pan Henryk Kacprzyk –  prawda  jest  taka,  po decyzji  rady  gminy w środę
już  idzie  ogłoszenie  na  tablice  ogłoszeń  do  wszystkich  soł tysów,  że  w

miejscowości  Gierzwałd  są  3  działki  do  sprzedania.  Wcześniej  była  podję ta

uchwała  zezwalająca  na  wydzierżawienie  do  3  lat .  Do  3  lat  ja  się  nie  pytałem,  bo

miałem  prawo  sam  wydzierżawić .  Powyżej  3  lat ,  niekoniecznie  na  3  lata,  może

być  na  rok  na  miesiąc,  na  i leś  tam.  Zapisy  ja  mogę  dowolne  wprowadzać .  Wy

dajecie  tylko  zgodę  czy mogę  wydzierżawić  czy sprzedać .  Zapis  jest  taki ,  że może

Pan to  użytkować ,  a le  ponosi  ryzyko  takie,  że  jeżeli  Pan  zagospodaruje  a  znajdzie

się  kupiec,  to  musi  Pan  tę  działkę  opuścić  ponieważ  zacznie  budowę .  Ten  który

dzierżawi  bierze  to  ryzyko  na  siebie.  Pan  Rykaczewski  dzierżawił  to  najpierw bez

umowy,  później  na  umowę  i  to  dłuższy  czas  i  on  zdaje  sobie  sprawę .  Niech  to  nie

będzie ugorem a ziemią  uprawną  do czasu gdy nie znajdzie się  właściciel  i  zacznie

budować .  

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  w  momencie  gdybyśmy  wyeliminowali  z

tamtej  uchwały,  teraz nie znajdzie się  kl ient ,  to dalej  będzie mógł  dzierżawić .  

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Pańs two  podejmiecie  decyzję .  Ja  podtrzymuję
swój  projekt .  Rada podejmie decyzję  tak czy tak.  

Innych  uwag  nie zgłoszono.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  przedstawił  projekt  uchwały w  sprawie

zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe  odprowadzanie

ścieków.
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Materiałów  Państwo  dostaliście  dużo.  Materiały  są  porównawcze  do  innych  gmin.

Najważniejszy  to  jest  załącznik  pod  tabelą  nr  5  –  wysokość  cen  i  stawek  opłat  za

dostarczaną  wodę  i  odprowadzanie  ścieków. Tam jest  wpisane  wyszczególnienie  w

cenach  i  cena  wody,  abonament  i  cena  ścieków  za   metr  sześcienny  jakie  były  do

końca  lutego  2016 roku  i  propozycje.  Jest  taka  tabela  na  drugiej  st ronie  gdzie  jest

podane kilkanaście gmin;  cena wody i  cena  ścieków. Jeżeli  chodzi  o  cenę  ścieków,

to  ta  cena  jest  o  wiele,  wiele  większa.  Gminy  świadomie  dopłacają  do  ceny

ścieków  biorąc  pod  uwagę  ochronę  środowiska  i  fakt ,  że  nie  wszyscy  mieszkańcy

gminy  mogą  korzystać  z  sieci  kanal izacyjnej .  Część  musi  się  posługiwać  wozami

asenizacyjnymi  wożąc  do  naszej  oczyszczali  czy  gdzie  indziej ,  co  znacznie  te

ścieki  podraża.  Jeżeli  Państwo  chcielibyście  dokładnie  wiedzieć  i le  ścieki

kosztują ,  to  metr  sześcienny  ścieków  jest  około  16,-  zł/m 3 .  Tyle  trzeba  by  było

zapłacić  za  cenę  realną .  Prawda  jest  taka,  w  tej  chwil i  jeżeli  chodzi  o  cenę
ścieków,  to  dopłata  jeżeli  chodzi  o  budżet  gminy  jest  dosyć  duża.  Prowadzimy  to

jako  zakład  komunalny  własny  a  nie  dzierżawimy  jakiemuś  podmiotowi,  nie

ogłosi l iśmy  przetargu  na  funkcjonowanie  tych  podmiotów.  Jeżeli  chodzi  o  cenę
wody,  to  przy  tej  cenie  która  jest  proponowana  zamykamy  się  w  kosztach  przy

tych  opłatach.  Na  sesji  była  dyskusja  dotycząca  kradzieży wody,  rozchodów wody

nieewidencjonowanej  tak  nazwę ,  że  to  powinno  znacznie  wpłynąć  na  obniżenie

ceny.  W  innych  gminach  są  te  same  sytuacje  i  też  obniżenia  cen  nie  ma.  Nasza

cena  wcale  nie  odstaje  od  tych  innych,  wręcz  bym  powiedział ,  że  jest  jedną  z

niższych,  bo  nawet  w  Miłakowie  to  cena  wody  wynosi  4 ,18  zł ,  w  Braniewie  4,18

zł.  Cena  wody  2,56  zł  proponowana  od  1  marca  2016  roku  pokryje  koszty

produkcji  te j  wody.  Abonament  to wiecie co to jest ,  to jest  opłata stała

miesięczna. 

Radny  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  chodzi  mi  o  dwie  pozycje;  gospodarstwa

domowe i  pozostali  odbiorcy i zrzut  ścieków do oczyszczalni  – czyl i  jeżeli  ja  mam

swoje  szambo  i  muszę  dowozić ,  to  zapłacę  tyle  samo,  co  ci  co  mieszkają  w

blokach i  plus za dowóz.  

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.  

Radny – Pan Sławomir Matuszewski -  będę  płacił  drożej  niż  inni .

Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  –  jaki  jest  koszt  utyl izacji

1 m 3  ścieków  dostarczanego  do  oczyszczalni  ścieków  siecią  kanal izacyjną  a

dowożonych do oczyszczal i?

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  taki  sam.  Ścieki  dowożone  mogą  s tanowić
okreś lony  procent  do  ścieków  zrzucanych,  ponieważ  stężenie  tych  ścieków  jest

zdecydowanie  wyższe  niż  tych,  które  trafiają  bezpoś rednio  z  budynku  do  sieci

kanalizacyjnej .  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  czyli  dostawca  ścieków

który  dowozi  ścieki  własnym  transportem  jak  gdyby  dofinansowuje  tych  którzy

zrzucają  ścieki  do kanalizacji ,  mieszkańców podłączonych  do kanalizacji .

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – odwrotnie,  bo jeżeli  ścieki  kosztowałyby tyle,  bo

Pan  się  pyta  i le  kosztuje  utyl izacja  ścieków,  kosztuje  16,-  zł  1  m 3 ,  to  jest  w

przybl iżeniu.  A ten który zrzuca ścieki  będzie płaci ł  6,24 zł .  On też  jes t  dotowany

przez  budżet  gminy  częściowo.  Ale  to  co  mówił  tutaj  radny  Matuszewski  jeszcze

do  tego  dochodzi  transport ,  bo  transport  doliczy.  On  zapłaci  tyle  na  oczyszczalni

ścieków. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  proszę  mi  wyjaśnić ,  cena

metra  sześciennego  ścieków  jest  ustalona  po  to ,  żeby  pokryć  koszty
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funkcjonowania  oczyszczalni  ścieków,  koszty  konserwacji  i  utrzymania  sieci .  Ta

cena  jest  ukształtowana  na  poziomie  6,24  zł .  W  jaki  sposób  dostawca  ścieków

beczkowozem,  który  przywozi  ma  dotować  utrzymanie  tej  sieci  kanalizacyjnej  z

której  nie korzysta?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  ale  w jaki  sposób on dotuje?

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  no  jeżel i  płaci  6 ,24  zł ,  tak

samo  jak  ten  który  w  bloku  mieszka  a  pan  mówi,  że  to  jes t  taki  sam  koszt

utylizacji .

Wójt  –  Pan  Henryk Kacprzyk –  16,-  zł  by płacił ,  gdyby  nie  była  cena  niższa.  Te

ceny  były  ustalane  przez  ostatnią  radę ,  poprzednią  radę  i  rada  świadomie  ustal i ła

na  takim poziomie,  żeby nie  było  po  15,-  zł  i  coś .  To  będzie  niemoż l iwe,  to  ludzi

w  ogóle  zniechęci  do  korzystania  z  kanal izacji .  Dlatego  gmina  będąc  świadoma,

że  jest  to  bardzo  szkodliwe  dla  środowiska  i  to  dotuje.  U  nas  nie  ma  kategorii

zrzutu  ścieków przemysłowych,  bo  tu  ceny wynosiłyby  tyle,  i le  te  ścieki  kosztują .

Przywozi  5 tys .  li t rów ścieków po 6,-  zł.  To płaci  dwadzieścia parę  z łotych.

Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ale  płaci  dwadzieścia  parę  złotych  plus

dwadzieścia złotych  za dowóz,  jak nie więcej .

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  zależy  od  odległości .  Za  to  płacą  ci

mieszkańcy,  którzy  nie  są  przyłączeni  do  kanalizacji ,  taka  jest  prawda.  A  gdyby

16,- zł  było,  to by płaci ł  60,- plus  20,-  zł .

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  stałą  opłatę  płacą  wszyscy

odbiorcy wody czy tylko niektórzy?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  wszyscy.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  niezależnie  od  tego  czy

rozliczani są  wg ryczałtu  czy wg wodomierza?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – wszyscy płacą .  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czyli  opłata  stała  jest

doliczana każdemu,  niezależnie od tego  jak jest  rozliczany z odbioru wody.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak a  odczyt  robi  się  co kwartał .

Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  porównując  cenę  tych  ścieków,  to  ponad

100% jest  podniesione.  Zastanawiam się  nad tym,  czy to jednak nie będzie za duży

skok  w  tej  opłacie?  Czy nie  przyniesie  to  odwrotnego  skutku,  że  część  przestanie

płacić ,  bo nie będzie ich stać?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  to przyniesie.

Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  czy nie  warto  byłoby  się  tutaj  zastanowić
nad  troszeczkę  niższą  ceną ,  przynajmniej  na  ten  rok  a  później  w  następnym  roku

znowu trochę  s topniowo podnieść ,  żeby to nie był  taki  przeskok od razu. 

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  Państwu  przedstawiam  realne  koszty,  takie

jakie  są  wyl iczone  i  decyzja  do  was  należy.  Dla  mnie  może  pozostać  cena  taka

jaka  była  i  ja  będę  ją  real izował,  żebyście  mieli  świadomość  jakie  są  to  koszty.

Woda zamyka się  w kosztach,  ale przy tej  cenie,  która była  w tej  chwil i  to  rocznie

jest  około  czterystu  paru  tysięcy  dopłaty  do  ścieków,  jeżeli  chodzi  o  budżet

gminy.  To  byłoby  tyle,  jakby prowadziło  przedsiębiorstwo.  My mamy ludzi  z  prac

interwencyjnych,  to  wychodzi  to  dużo  mniej .  Jakby  prowadziło  to

przedsiębiorstwo,  to  byłaby  taka  dotacja  do  ochrony  środowiska.  Popatrzcie  na

inne gminy,  jakie  są  tam ceny za ścieki .  Najwyższa  jest  7,56 zł.  To też  świadomie

dotują  gdzieś  drugie  tyle .  Do Państwa należy decyzja  jaką  cenę  ustal icie.

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  wydaje  mi  się ,  że  w  naszej  gminie  powinno

się  więcej  płacić ,  bo  nasza  gmina  robi  przyłącza,  to  samo  to  jest  kosztowne  dla
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inwestora.  To  też  gmina  powinna  koszty  ująć  w  opłatach.  Aczkolwiek  Pani

Kamińska  ma  rację ,  że  jakoś  s topniowo,  żeby  nie  było,  że  rada.  Może  50%  do

połowy roku a drugie 50% w drugiej  połowie.  

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ja raz do roku przedstawiam to radzie.  Chciałem,

żeby  ta  kalkulacja  była  dokładna,  dlatego  opóźniłem  funkcjonowanie  tej  ceny  i

ona będzie funkcjonowała przez rok.

Radna – Pani  Małgorzata Kamińska –  chciałabym zaproponować  4,50 zł .  

Przewodnicząca Komisji  – Pani  Jadwiga Dymkowska – 5,-  zł .

Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – 5,20 zł .  

Radny – Pan Marek Tański – 4,80 zł  i  niech wszyscy zapłacą .  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  się  zgadzam  z  Panią
Kamińską  jeżeli  chodzi  o  oddźwięk  społeczny.  Ale  chcę  Państwu  powiedzieć  taką
rzecz,  jak  mówiłem  dwa  tygodnie  temu  na  sesji ,  są  gminy  gdzie  za  metr

sześcienny  ścieków  płaci  się  27,- ,  32,-  zł ,  37,-  zł .  Za  metr  sześcienny  wody  22,- ,

21,-  zł .  Takie  są  koszty.  My  nie  jes teśmy  przyzwyczajeni  do  tego,  żeby  tą  wodę
racjonalnie  gospodarować .  Pani  Małgorzata  ma  rację ,  będzie  dla  mieszkańców

szokiem.  100%  podwyżka  cen  za  ścieki  będzie  dla  nich  szokiem.  Odpowiedzmy

sobie  najpierw  na  pytanie,  jak  tą  gospodarkę  wodno-ściekową  prowadzić ,  gdzie

szukać  oszczędności  wody,  gdzie  szukać  tych  lewych  przyłączy,  kranów  i  rur,  z

których  pobierana  jest  woda  i  którymi  odprowadzają  ścieki  do  kanalizacji  bez

pomiaru,  bez  opłaty.  Wydaje  mi  się ,  że  trzeba  się  tutaj  mocno  zastanowić ,  czy  ta

uchwała  w  ogóle  w  tej  chwil i  ma  sens?  Czy  nie  lepiej  najpierw  przeprowadzić
gruntowną  analizę  tego  czy da  się  oszczędzić  coś  na  dostarczaniu  wody i  odbiorze

ścieków i  dopiero wtedy podjąć  decyzję  o podwyżce  i  o  stopniu podwyżki.

Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  -  może warto zastanowić  s ię  nad podniesieniem

jeszcze  ceny  wody,  bo  tutaj  jes t  nie  duża  różnica  i  tutaj  tak  się  nie  odczuwa,  a  do

ceny ścieków z biegiem czasu byśmy doszl i .  

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  chciałem  Pańs twu  powiedzieć  jedną  rzecz,  ceny

oprócz  wody  to  i  tak  będą  cenami  abstrakcyjnymi,  ale  tutaj  radni  świadomie

podejmują  takie  decyzje.  Nie  ma  tak,  że  pomyś l imy,  posiedzimy  i  zaczniemy

analizować .  Cały czas  myś l imy,  cały czas  ścigamy tych  co kradną  wodę ,  cały  czas

są  jakieś  decyzje.  Ktoś  tam  dodatkowe  łącz  robi,  udają  durnia,  a  ja  nie

wiedziałem,  myś lałem,  że  z  hydrantu  to  można i  takie  rzeczy się  dzieją .  Udaje  się
nam  to  zmniejszać .  Przeprowadzając  bilans  zużycia  wody,  to  rzeczywiście

wychodzimy na  zero  z  tą  wodą ,  mimo  że  i  na  pewno  nie  40% jak  powiedział  tutaj

jeden  z sołtysów,  ale  na  pewno będzie  te  kilkanaście  procent  ubytków wody ale  to

będą  naturalne  ubytki  i  z  kradzieży,  ale  i  z  awarii  które  wynikły.  To  wynika  i  z

zużycia  wody na  inne  cele,  jak  na  straż  o  czym  była  mowa.  Ci  co  płacą  za  ścieki ,

to  jes t  racja,  że  ta  woda  nie  t rafia  wszystka  do  ścieków  a  płacą  tyle  samo  co  za

wodę ,  bo  nie  ma  urządzeń  pomiarowych  ścieków  a  jest  urządzenie  pomiarowe

wody.  U  nas  płacimy tyle  za  ścieki  co  za  wodę  i  na  pewno cała  ta  woda  nie  trafia

do  ścieków.  Na  pewno  te  20,  30%  wody  rozchodzi  się .  Mimo  wszystko  te  ścieki ,

powiem  że  prowadzil iśmy  inwentaryzację  przy  budowie  oczyszczalni  ścieków  w

Gierzwałdzie  to  stężenie  zanieczyszczeń  w  ściekach  było  o  wiele  niższe.  Później

okazało  się ,  że  jak  l iczniki  zostały  zamontowane  na  wodę ,  to  ta  woda  chyba

kilkakrotnie  trafiała  do  używania.  Nie  wylewało  się  wody  z  prania  tylko  się
używało.  Jak  te  ścieki  trafi ły  na  oczyszczalnię ,  to  wszystkim  włosy  dęba  stanę ły,

bo  trzeba  było  powtarzać  proces  czyszczenia,  bo  miały  dwukrotnie  wyższy

zanieczyszczeń  ładunek.  Trzeba  sobie  z  tego  zdawać  sprawę .  Jeżeli  chodzi  o
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oczyszczalnie  pracują  bardzo  dobrze,  bo  te  zrzuty  spełniają  wszystkie  wymogi.

Zrobil iśmy  już  w  tej  chwil i  powiadamianie  telefoniczne,  internetowe  o  awariach.

Tutaj  jes teśmy zabezpieczeni ,  ale  to  wszystko  kosztuje.  Na  pewno  nie  weźmiemy

16,-  zł ,  bo  to  jest  niemoż liwe,  tylko  taką  realną  cenę ,  którą  społeczeńs two

przyjmie.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  my  tą  ceną  ścieków  nie

zachęcamy  tych  ludzi ,  którzy  mogą  s ię  podłączyć  do  powstających  nitek

kanalizacyjnych,  bo  oni  powiedzą :  jaki  mam  w  tym  interes,  by  podłączyć  się  i

p łacić  5 ,-  zł  za  metr  sześcienny  wody  czy  5,20,  bo  te  ścieki  będą  tyle  samo

kosztować  co  woda.  Warto  jeszcze  raz  się  zastanowić .  Na  jakim  etapie  są
podłączenia tych  mieszkańców od Gląd do Dylewa?

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeszcze  nie  są  podłączeni.  Ze  względu  na

pogodę .  Zamarzło  to  wszystko,  ale  będziemy  po  kolei  podłączać .  Zybuł towo  całe

podłączyl iśmy.  Weźmy  nawet  Zybuł towo,  jeżeli  część  kanalizacji  kosztowała

około  700  tys .  zł  i  na  dziesięć  lat  roz łóżmy,  to  jest  po  70  tys.  zł  rocznie.  Jaka

potężna  amortyzacja.  To  w  Zybułtowie  ścieki  tyle  więcej  by  wynosi ły.

Mieszkańców  którzy  korzystają  akurat  z  tej  części ,  to  by  cena  była  bardzo

wysoka.  Ja  mówię  o  cenie  dla  gminy  naszej  Grunwald  6,24  zł ,  realnej  ale  po

odrzuceniu  amortyzacji .  Cena  przetworzenia  metra  sześciennego  wynosi  6 ,24  zł  a

reszta  to  są  koszty  amortyzacji  do  16,-  zł.  Tak  samo  teraz  20  tys .  zł ,  k tóre  rada

przeznaczyła  na  te  dwa  przyłącza,  też  bardzo  cenę  amortyzacj i  podniosą .  Teraz

rozłożyć  te  20  tys.  zł  do  każdego  metra  na  10  lat .  6,24  zł  to  jest  realna  cena

przetwarzania,  jeżeli  chodzi  o  energię ,  pracę  i  to  wszystko.  Amortyzacja  dla  nas

to jest  abstrakcyjna  suma,  w zasadzie przy odtwarzaniu środków trwałych  powinno

się  myś leć .  Nie  jesteśmy  przedsiębiorstwem,  które  akumuluje  zysk,  ale  które

odbudowuje to  mienie z  innych  ś rodków, odbudowuje z  budżetu gminy a nie z

własnych  wypracowanych  środków,  dlatego  też  można  tą  cenę  obniżyć  czyl i  do

tych  6,24 zł .

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  takich  sytuacjach  kiedy

zachodzi  potrzeba  wykazania  rachunku  ekonomicznego,  to  my  nie  możemy  na

czuja  mówić ,  ja  proponuję  2,80  a  ja  3,50.  Musimy  mieć  jakieś  podstawy

ekonomiczne  do  tego,  żeby  podjąć  te  decyzje  a  nie,  że  mi  się  wydaje,  że  3,80  to

będzie wystarczająco.

Wójt  -  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  ja  jestem  w  stanie  powiedzieć ,  i le  przy  5,-  zł  a

i le  przy 3,- zł  będzie gmina dopłacała do ścieków. 

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  problem  jes t  w  tym,  że  mieszkańcy  do  tej

pory  za  mało  płacil i .  Moim  zdaniem  te  stawki  są  jak  najbardziej  optymalne.

Zawsze można t łumaczyć  mieszkańcom, że jes t  tak nagły skok,  spowodowany tym,

że do tej  pory za mało płacil i .  

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  możecie  mówić ,  że  tu  nie  ma  wliczonej

amortyzacji .  Nie  ma  wliczonych  robót  interwencyjnych,  tu  oszczędzamy.  To  co

powiedział  Pan  Piasecki,  my  te  przyłącza  robimy,  bo  jak  gmina  nie  zrobi,  to  by

inaczej  nie  zrobil i  sobie.  Częściowo  ponoszą  koszty  ci  u  których  włączamy jak  w

Zybułtowie.  Tak samo tutaj  będą  kupowali  rury.  

Radny  –  Pan  Adam  Król ikowski  –  i le  normalna  4  osobowa  rodzina  płaci ,  i le

wody zużyje?

Radna – Pani  Małgorzata Kamińska – ryczałtowo jest  3 metry od osoby.  
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Radny  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  ja  mam  taką  propozycję ,  czy  nie  lepiej

przymusić  gospodarstwa  domowe  do  zakładania  l iczników  na  wodę?  To  opłaty

byłyby  bardziej  racjonalne.  Może nad tym się  skupić .  

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  przy  budowie  nowych  przyłączy  mamy

obowiązek  instalować  wodomierze  ale  nie  mamy  moż l iwości  prawnych  zmusić
tych  co  już  mają  s tare  przyłącza.  Sami to  robią .  Ryczał ty  dla nas  lepiej  wychodzą ,

bo wiemy o tym po stężeniu ścieków. Większe rachunki  płacą  ci  co mają  ryczałty.  

Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – jak mają  ryczał ty,  to nieracjonalnie  używają .  

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ale ponoszą  koszty.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  poddała  pod  głosowanie

stawki  zaproponowane  przez  Pana  Wójta  –  za  głosowało  7  radnych,  7  radnych

było  przeciw,  1 radny wstrzymał  się .  

Wójt  –  Pan  Henryk Kacprzyk –  ja  corocznie  przedstawiałem radzie  propozycję  i

rada decydowała.  Ja zawsze byłem za tym,  żeby podnosić ,  nawet  stopniowo. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  przed  chwilą  us łyszeliście,

że  to  rada  mogła  przyjąć  lub  nie.  Chodzi  o  to,  że  taryfy  przygotowuje  i

przedstawia  radzie  albo  przedsiębiorca,  który  prowadzi  zaopatrzenie  albo  wójt

jeżel i  w  wodę  zaopatruje  gmina.  Jeżeli  wójt  przedstawił  uchwałę  o  przedłużeniu

taryfy,  to jakie miała rada moż l iwości :  tylko tą  uchwałę  przyjąć  bądź  też  odrzucić .

W  związku  z  tym  ustawianie  nas  tutaj  w  roli  winnych,  jeżeli  nie  były

przygotowane taryfy jest  niesprawiedliwe.  

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  ale  teraz  są
przygotowane.

Wójt  –  Pan  Henryk Kacprzyk  –  były  przygotowane  i  rada  na  komisjach  ustalała,

że przygotować  uchwałę  taką  czy taką .

Radny  -  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  ja  chciałbym  zapłacić  te  6,24  z  i  mieć  spokój

z wywożeniem. 

Radna  -  Pani  Małgorzata Kamińska – niech będzie 4,50 zł .

Radny  -  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  moja  propozycja  jest  taka,  żeby  ta  cena

ścieków była  osiągnię ta,  ale  powiedzmy w okresie  dwóch lat  a nie tak od razu.  

Radna – Kamińska Małgorzata  – dlatego taka moja propozycja,  żeby nie był  taki

duży skok z 3,03 zł  na 6 ,24, to  jest  bardzo duży skok.  

Radny – Pan Adam Król ikowski –  kanalizacji  nie ma sensu robić .

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  jesteśmy  tu  po  to,  żeby  dyskutować  do

skutku.

Radny – Pan Adam Król ikowski –  w Szczepankowie już  nie chcą .

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – w Dylewie  też  są  przeciwni  i  mówią  dziękujemy.

Radny – Pan Adam Król ikowski –  t rzeba zgłosić  do ochrony środowiska.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ja będę  podłączał .  

Radny – Pan Stanisław Zaboroś  –  za beczkę  też  t rzeba zapłacić .  

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  czyl i  wracamy  do

wariantu,  że obniżamy odrobinę  czy nie.

Radna – Pani  Małgorzata Kamińska – uważam, że tak.

Radny  -  Pan  Adam  Królikowski  –  to  będzie  1,70  zł  przy  stawce  jak  Pani

Kamińska mówi.

Przewodnicząca Komisji  – Pani  Jadwiga Dymkowska – do 5,- zł .

Radna – Pani  Małgorzata Kamińska – to niech będzie 5,- zł .

Radny – Pan Adam Król ikowski  –  to  będzie 1,24 zł  razy i le  metrów,  to  i le  mamy

w plecy,  ile  będziemy musieli  dołożyć?
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Radna  –  Pani  Alina  Szymańska  –  dokładamy  do  tej  pory.  Tyle  lat  nie  było

podwyższane,  teraz ścieki  pójdą  100%, to wiesz co to będzie.

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  t rzeba  iść  tym  tokiem  myś lenia,  że  w

przyszłym  roku  i  tak  będziemy  podwyższali .  Teraz  jest  3, -  zł,  podwyższamy  o

50%  albo  do  5,-  zł  a  w  przyszłym  będzie  7,-  zł .  Dzisiaj  jest  taka  cena  a  za  rok

będzie wyższa.  

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  taka  dyskusja,  można  w  protokołach  sprawdzić ,

toczyła  się  co  rok  i  radni  pamię tają ,  identycznie  się  toczyła.  Ja  zawsze

powtarzam,  ustal icie  tyle  i  tyle  i  tak  się  zmieścimy.  Zdaję  sobie  sprawę ,  że

powinniśmy  być  świadomi,  że  do  ochrony  środowiska  trzeba  dokładać  i

powinniśmy być  świadomi, że żyjemy w środowisku,  które nie szasta pieniędzmi.

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  zawsze  tak  będzie,  ci  co  mają  szamba

chcieliby mieć  kanalizację ,  c i  co mają  kanalizację  chcieliby jak najmniej  płacić .  

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jakby  6,24  zł  a  woda  2,57  zł ,  to  może  4,50  lub

5,- zł .  

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  poddała  pod  głosowanie

stawkę  5,-  zł  za  ścieki .  Za  w/w  stawką  głosowało  12  radnych,  3  radnych

wstrzymało  się  (radny Ryszard Bala,  Adam Król ikowski,  Marek Tański) .

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  ja  się  wstrzymałem  nie

dlatego,  że  nie  jestem  za  tym,  żeby  było  5,-,  8,-  czy  15,-  zł  tylko  uważam,  że  to

nie  jest  metoda  przez  głosowanie  na  ustalanie  ceny  ścieków  czy  wody.  To  jest

referendum  w  sprawach  o  których  mamy  za  mało  informacj i ,  żeby  decydować   o

cenie  wody.  Potrzebny  jest  rachunek  ekonomiczny,  nie  nasze  odczucia  czy  cena

jest  wystarczająca  czy nie.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  my  dysponujemy  budżetem  gminy.  Ten  budżet

mamy  wydać  na  życie  mieszkańców  naszej  gminy.  To  jest  ze  zbieranych

podatków.  Możemy  zrobić  rachunek  ekonomiczny  z  godziny  korzystania  z  sali

komputerowej  czy  czegoś  tam.  My  wydajemy  pieniądze  z  budżetu  i  sami

decydujemy,  bo  nas  wybrali  ci  wyborcy.  Sami  decydujemy  w  którym  miejscu

mamy  im  pomóc  i  w  jakiej  formie.  Czy  w  formie  opieki  społecznej?  Rachunek

ekonomiczny jest  prosty.  Wszystko  da się  obliczyć .  Zawsze taka sama dyskusja

była.  Zdaję  sobie  sprawę ,  że  naj lepiej  byłoby  mieć  jak  najwięcej  pieniędzy  w

budżecie,  tylko  jest  problem jak  te  pieniądze  podzielić .  Być  może  oni  wolą  taniej

zapłacić  za ścieki  niż  mieć  ekstra  przystanek.  

Radny – Pan Adam Król ikowski –  oni chcą  wszystko.

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  wiadomo,  że  jak  się  zaproponuje  niższą
stawkę ,  to wybiorą  niższą .  

Innych  uwag nie zgłoszono.

Ad pkt  11.  Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wpłyną ł  ponownie  wniosek  1  lutego

2016 roku w sprawie dofinansowania  zakupu samochodu dla policj i .  

Wstępnie odpowiedziałem wtedy,  że rada  nie wyraziła  zgody na zakup samochodu.

Ponowię  tą  odpowiedź .  

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  w  odpowiedzi  można  zadać  pytanie,  czy  na

pewno samochód traf i  do naszej  komendy?

Radny – Pan Adam Król ikowski –  czy oznakowany?

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  do  naszej  i  oznakowany.  Były  dyskusje  w

sprawie  l ikwidacji  posterunku  czy  u  nas  czy  w  Dąbrównie.  Wtedy  byłem  za  taką
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pomocą ,  a le ostatecznie zostało na tym,  że oba posterunki zostaną  i  w Dąbrównie i

w Stębarku.  Sytuacja się  zmieni ła.  

Radna Małgorzata Kamińska – ile  razy już  dokładaliśmy?

Wójt  -Pan  Henryk  Kacprzyk  –  3  razy.  Samochody  zakupiły  miasta;  Morąg  i

Ostróda.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  dwa  tygodnie  temu

zaczą łem  informować  o  prośbach  jakie  wpłynę ły  do  rady  gminy.  Prośby  dotyczą
moż l iwości  wykupienia  działki  103/7  w  miejscowości  Mielno  i  działki  nr

39/2,4,5 ,6,7,11,13  w  miejscowości  Gierzwałd.  Poprosiłem o  przedstawienie  opinii

prawnej  na  temat  tego,  kto  ma  rozstrzygać .  Opinia  pokrywa  się  z  moim

wcześniejszym  stanowiskiem,  że  decyzję  w  sprawie  sprzedaży  podejmuje  rada

gminy  natomiast  całą  procedurę  dotyczącą  ogłoszenia  przetargu  i  te  wszystkie

działania  zmierzające  do  wyceny  działek  wykonuje  wójt .  W  związku  z  tym

przygotowałem  odpowiedzi,  które  w  Państwa  imieniu  trzeba  będzie

zainteresowanym osobom wysłać ,  bo taka jest  procedura.  Pisma wpłynę ły  jedno 16

a drugie 26 stycznia.  Czas najwyższy udzielić  odpowiedzi.

Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  treść  pism  skierowanych  do  Pani  Grażyny

Margalskiej  i  Pana Piotra Buczkowskiego.  

Na  marginesie  tej  sprawy:  jedna  z  tych  osób  powiedziała  mi ,  że  informację
o  sprzedaży  działek,  moż l iwości  ich  kupienia  znalazła  w  internecie.  W  związku  z

tym  mam  pytanie,  w  jakim  miejscu  gmina  zamieszcza  takie  informacje  dotyczące

sprzedaży działek?

Sekretarz  – Pan Waldemar Szydlik – w miejscu o przetargach.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ale  konkretnie  tych  działek

o których  dzisiaj  przed chwilą  mówiłem?

Sekretarz  – Pan Waldemar Szydlik – nic nie wiem.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  być  może  ta  osoba  nie

chciała zdradzić  źródła informacji ,  że takie działki  są  w gminie do kupienia.  

Radny – Pan Zbigniew Napłoszek – dostaję  sygnały od mieszkańców gminy,  że w

tej  starej  części  kanalizacja  raz na dwa tygodnie  zapycha się .

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  wydatek  inwestycyjny.  Trzeba

przeprojektować  część .  Tam  jes t  błędnie  zaprojektowana,  jeżeli  nie  ma  spadku.

Prosiłbym o wniosek do rady o ś rodki inwestycyjne,  byśmy przeprojektowali  to.

Radny – Pan Zbigniew Napłoszek – co zrobić  w przypadku,  gdy zapchana

kanalizacja wlewa się  ludziom do piwnic?

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  s taramy  się  w  miarę  moż l iwości  pomóc  a  tak

trzeba  wzywać  przyczepę  asenizacyjną  do  płukania  i  t rzeba  płukać  kanalizację .

Przedsiębiorstwo  się  skończyło,  zostawiło  nam  sieci  podziemne

niezinwentaryzowane.  Tutaj  tylko  przeprojektowanie,  porzucić  tamtą  a  trzeba

wybudować  ni tkę  nową .

Radny  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  -  jeżeli  jest  w  bloku,  to  jest  w  gesti i

mieszkańców?

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wspólnoty,  od  granicy  do  studzienki.  Tak  samo

jak  my  budujemy,  to  nasz  obowiązek  jest  budowania  do  studzienki,  od  studzienki

jest  własnością  prywatną .

Radny  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przeglądałem  WPI   i  jak  była  kampania

wyborcza,  to  był  przedstawiony  projekt  budowy  przystanku  autobusowego  w

Zybułtowie.  Nie jest  ta inwestycja  w WPI uwzględniona.

Sekretarz  – Pan Waldemar Szydlik – jest .
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